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حسین فراهانی 
کارشناس اقتصادی  

 در هدف گذاری برنامه ها، واقع بینانه
 عمل نکرده ایم

متاســفانه مفهوم برنامه مثل بسیاری از کلمات، در کشور ما خوب جا 
نیفتاده و به روح حاکم بر این کلمات خیانت شده است. به نظرم به برنامه ها 
هم خیانت کردیم و در طول 400-300 سال گذشته ایران اگر مرور کنید 
عمدتا فهم من این است که برنامه برچسبی برای اقدامات ما بوده، نه اینکه 
اقدامات ما در جهت تحقق برنامه های ما باشد. عمدتا برنامه نوشته شده، 
اما در کتابخانه قرار گرفته و اجرایی نشده است. این فهم بسیاری از عقلا 
و عالمان ماســت. در مجموع واقعیت این است که برنامه در کشور ما جا 
نیفتاده اســت و در طول 300-200 سال اخیر هر زمانی که برنامه ریزی 
کرده ایم این برچسبی بوده بر اقدامات ما و عمل نشده است. این موضوع 
نوعی بدبینی را در بین محافل علمی، عقلا و دلســوزان کشور نسبت به 

مفهوم برنامه ایجاد کرده است.
اهداف با عملکرد برنامه های توسعه انحراف معنی داری داشته است. به 
ویژه از برنامه چهارم این شــکاف هدف و عملکرد خیلی زیاد شده است. 
یک ســوال بنیادی ذهن خود بنده و بسیاری دیگر از اقتصاددان ها را به 
خود مشــغول کرده که باید به آن پاسخ دهیم که چرا اهداف با عملکرد 
حداقل در سه برنامه گذشته، فاصله معنی داری داشته و باید این موضوع 
آسیب شناسی درستی انجام شود. به نظر من هنوز در برنامه هفتم به این 
ســوال بنیادین پاسخ داده نشده است. یعنی اگر من تدوین کننده برنامه 
هفتم بودم قبل از شــروع کار به این سوال پاسخ می دادم. اگر نتوانیم به 
این سوال پاسخ دهیم همه برنامه های آینده ما هم به سرنوشت برنامه های 
گذشــته دچار می شود. بحث دوم اینکه دهه 1400 که به میلادی دوره 
2020 تا 2030 میلادی می شود، تحولات تکنولوژی شتابان خواهد بود 
و تحولات عظیمی در دنیا در حال شکل گیری است. به نظرم 500 سال 
تحولات دوره مدرنیته یعنی از ســال 1500 تا 1950 میلادی رخ داده و 
این ده سال پیش رو، معادل 500 سال تحولات در دوران مدرنیته خواهد 
شــد. به همین دلیل می خواهم بگویم جهان شــتاب گرفته و هر لحظه 
به لحظه دهه 1400 که مصادف با 2020 میلادی اســت، زمان طلایی 
محسوب می شــود. اگر فرصت و زمان را از دست بدهیم، شکاف تمدنی 
ما شدیدتر و بیشتر خواهد شــد و وارد »دوران حیرت« می شویم.همان 
اتفاقی که در دوره قاجار افتاد. هر کسی از ایران به فرنگ می رفت وقتی 
برمی گشت به جای سیاحتنامه، حیرتنامه می نوشت. من نگران هستم که 
ما اگر همین روند را ادامه دهیم دوباره وارد دوران حیرت شــویم. مساله 
سوم این است که ما یک دهه سوخته به نام دهه 90 داریم. دو بار تحریم 
شــدیم و چالش های انباشت شده ما بیشتر شده و چالش های نوظهوری 
هم ایجاد شــد. در این ده سال فاصله ما با عربستان و ترکیه خیلی زیاد 
شــد. ما تا 2010 میلادی از نظر قــدرت اقتصادی یعنی تولید ناخالص 
داخلی به شاخص قدرت برابری خرید با ترکیه و عربستان همپا بودیم.اما 
فاصله ما خیلی زیاد شــده است، چون این شاخص وزنه سیاسی را نشان 
می دهد تا زمانی که چینی ها قدرت اقتصادی نداشتند در معاملات جهانی 
وارد نمی شدند وقتی اقتصادشان قوی تر شد از نظر شاخص تولید ناخالص 

داخلی به قدرت برابری خرید آمدند در صحنه جهانی.

نباید فرصت تولید را به دیگران بدهیمنباید فرصت تولید را به دیگران بدهیم

 پس از حدود دو ماه از تصویب لایحه دو فوریتی خودروهــای وارداتی و صدور اجازه 
واردات خودروهای کارکرده به دولت، روز یکشــنبه )11 تیر ماه( مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام نیز عدم مخالفت خود با این طرح را اعلام کرد و مهر تایید اجازه واردات 

این دست خودروها را با عدم مغایر خواندن آن با سیاست های کلی، زد.
بر این اساس با توجه به عدم مخالفت هیچ نهادی از وزارت صمت و مجلس تا مجمع 
تشخیص، چنانچه بانک مرکزی هم تایید نهایی را به لحاظ تامین ارز لازم برای واردات 
را بدهد، ورود خودروهای کارکرده به کشور با هدف تنظیم بازار در کنار خودروهای نو 

خارجی، حتمی خواهد بود. 
احمد فرهادی، تصریح کرد: کالای مصرفی دســت دوم، به  هر حال دست دوم است 
و معمولاً مسیر آن ها مهاجرت از "سرزمین های دست اول" به "سرزمین های مقصد 

دوم" است که این دومی، سرزمینی است که نسبت به داشته های خود بی توجه است 
و مسائل اقلیمی،  آب و هوا و سلامتی افراد جامعه در وهله دوم اهمیت به  بهای ارزان تر 
بودن، قرار دارد؛ اما نکته مهم این است که آنچه که اولویت قرار می گیرد، تنها تسکین 
آلام و کنترل شرایط است و درمان ریشه ای ندارد.وی افزود: بحث حضور خودروهای 
دست دوم این روزها مسیر خود را هموار کرده و احتمالا به زودی شاهد حضور تعدادی 
از این خودروها در کشور خواهیم بود؛ سوال اصلی این است که حضور این خودروها 
در بازار ایران، چه نتایجی در پی خواهد داشت؟ هر ساله حدود ۸5 میلیون خودروی 
جدید توسط خودروسازان جهان راهی بازارهای جهانی می شوند؛ خودروهایی که باید 
از استانداردهای جدید تبعیت کنند، اســتانداردهای که هر سال نسبت به سال قبل 

سخت تر و دشوارتر می شوند.

روزنامه سراسری 
 اقتصادی اجتماعی  

سه شنبه   1402/04/20
2000 تومان 
شماره : 1695 
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سید محمد قیصری  -   ایده روز  -   یک کارشناس اقتصادی به بررسی ابعاد مختلف واردات خودروهای کارکرده پرداخته و معتقد است که با توجه به اینکه ظرفیت 
تولید در داخل هم کم نیست، از ظرفیت های خطوط تولیدی آن طور که باید استفاده نمی شود و واردات دست دوم آن هم در شرایطی که خودروسازی در جهان 

به سمت برقی شدن می رود، سپردن فرصت تولید به دیگران است.

  

  

کارگردان فیلم »کت چرمی« با اشاره به اینکه گرفتن مجوز 
این فیلم شش ماه طول کشیده اســت، گفت: نسخه اولیه 

فیلمنامه چهار ساعت بود و 24 بار هم بازنویسی شده است.
 جلسه نقد و بررسی فیلم »کت چرمی« شامگاه یکشنبه 1۸ 
تیرماه با حضور کوروش جاهد -منتقد سینما-، زهرا اردکانی فر 
-کارشناس و پژوهشگر مسائل زنان-، حسین میرزامحمدی 
-کارگردان فیلم-، سارا حاتمی -بازیگر- و مسعود هاشمی نژاد 

-نویسنده - در فرهنگسرای ارسباران برگزار شد.
کوروش جاهد در ابتدا درباره فضای فیلم صحبت کرد و با اشاره 
به قواعد ژانر در سینما عنوان کرد: در تاریخ سینما شاهد این 
ژانر بودیم که مأموری خارج از وظایف سازمانی و اداری خود به 
مساله ای ورود و گاه از ماموریت های خود سرکشی می کند. در 
این فیلم هم این فرمول وجود دارد و به بهانه این سوژه مساله 

مبتلابه جامعه را می بینیم.
جاهد در ادامه با اشاره به یک فیلم فرانسوی بیان کرد: اخیرا 
فیلم »شب دوازدهم« را دیدم که دختری را آتش می زنند و 
در تمام طول فیلم دو مامور پلیس به دنبال این هستند که 
کار چه کسی بوده است. این ماموران هم با همان دغدغه های 
شخصی به یافتن مساله به پرونده ورود می کنند. کار برای این 
دو مامور جنبه وظیفه را از دست می دهد بلکه جنبه شخصی 
پیدا می کند. در این فیلم هم همینطور شد و مامور بیشتر جنبه 

انسانی و شخصی برای کمک به دختر دارد.  
مسعود هاشمی نژاد نویسنده فیلمنامه هم درباره سینمای 
اجتماعی اظهار کرد: سینمای اجتماعی نه گونه و نه ژانر است و 
اصطلاحی است که به خیلی از فیلم ها اطلاق می شود. قصه ما 
تلاش یک مامور بهزیستی برای حل مساله است و به سینمای 
نوار و نئونوار نزدیک بود و از ابتدا می دانستیم قرار است با قواعد 
ژانر جلو رویم.همچنین حسین میرزامحمدی کارگردان فیلم 
درباره دغدغه شخصی و اجتماعی خود نسبت به ساخت این 
فیلم بیان کرد: بخشی به دغدغه شخصی ام برمی گردد که در 
سینمای کوتاه هم مهم ترین مساله ام همین دغدغه ها بود. من 
با مقوله های جشنواره ای کاری نداشتم  اما خدا را شکر اتفاقات 

جشنواره ای خوبی هم برای فیلم کوتاهم رخ داده است.  

 آرم شــرکت برق منطقه ای 
هرمزگان در آگهی شماره 14-
1402 روزنامه ایده روز مورخه 
1402/04/13  شــماره 1689 

اصلاح می گردد.

نسخه اولیه »کت چرمی« ۴ 
ساعت بود

  

درخواست پذیرش نمایندگی

آگهی   مزایده عمومی یک مرحله ای فروش انواع سیم مسی  اسقاط  1402-3
شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان )سهامی خاص(درنظر دارد مزایده عمومی یک مرحله ای فروش 50تن  سیم مسی  اسقاط دپو شده درانبار مرکزی  شرکت را  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
www. : دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده  گران و بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس

setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده  محقق سازند. تاریخ 
انتشار مزایده در سامانه1402/04/21 می باشد.شماره فراخوان درسامانه ستاد1002005104000003

1-نشــانی دســتگاه مزایده گزار : شــرکت توزیع نیروی برق اســتان گیلان )ســهامی خاص(به نشــانی رشــت بلوار امام خمینی بالاتراز میدان مصلی رشــت شــماره ثبت 2952 وشناسه ملی 
10۸61644926وکداقتصادی 411334۸96794 وکدپستی 41۸۸۸67749

2- موضوع مزایده : عبارتست از فروش انواع سیم مسی)50تن(  اسقاط  موجود درانبار مرکزی شرکت فروشنده به نشانی رشت -کیلومتر 10جاده رشت -قزوین ابتدای ورودی کنف کار به شرح لیست 
پیوست   

تبصره یک : انواع سیم مسی اسقاط صرفاً به شرکت های تولیدکننده سیم وکابل وکارخانجات ذوب فلزات فروخته می شود .هیچ گونه نمایندگی شرکت های قابل پذیرش نمی باشد 
تبصره دو  : بهای سیم مسی  اسقاط فروخته شده بصورت فیش واریزی به حساب جاری تعرفه شده فروشنده دریافت خواهد گردید . 

   http://www.setadiran.ir3- محل خرید اسناد مزایده :  ازطریق مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(به نشانی
4- قیمت خرید اسناد و شماره حساب : مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال(  ازطریق سامانه ستاد وبصورت الکترونیکی قابل پرداخت می باشد

5- نوع و مبلغ تضمین )فیش واریزی یا ضمانتنامه بانکی معتبر( شرکت در مزایده جمعا به مبلغ7,000,000,000ریال بر اساس بند 10 برگ شرایط مزایده می باشد.
6- مهلت فروش اسناد : از تاریخ1402/04/21 لغایت تاریخ 1402/04/26  

7- زمان بازدید انبار : همه روزه ساعت ۸ لغایت 12 از تاریخ 1402/04/21 لغایت 1402/05/07 با هماهنگی ومعرفی نامه  امورتدارکات وانبارها 
۸- محل تحویل و مهلت پیشنهاد قیمت : ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و حداکثرتا پایان وقت اداری روزشنبه مورخ1402/05/07

9- تاریخ و مکان بازگشائی پاکات مزایده : روزیکشنبه مورخ1402/05/0۸ رأس ساعت 11:00  سالن  جلسات شماره دو شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان واقع در رشت بلوار امام خمینی می باشد. 
حضور شرکت کنندگان درمزایده با ارائه معرفی نامه کتبی بلامانع است 

تبصره :پاکت الف شامل تضمین فرآیند ارجاع کار )شرکت در مزایده (علاوه بربارگذاری درسامانه فوق می بایست بصورت فیزیکی حداکثر تاپایان وقت اداری  مورخ 1402/05/07 تحویل اداره دبیرخانه  
شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان گردد. .

10- فروشنده در قبول یا رد هر یک یا تمام پیشنهادات شرکت کنندگان در مزایده مختار مي باشد.
11- شماره تلفن تماس : 013-33663006

12-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت کسب اطلاعات بیشتر وثبت نام درسامانه مذکور 0211456
13- به پیشنهادات فاقد سپرده، سپرده مخدوش، سپرده کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد 

14-به پیشنهادات فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در اسناد مزایده واصل می شود ترتیب اثر داده نخواهد شد 
15- هزینه چاپ آگهی در روزنامه بر عهده دستگاه مزایده گزار )شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان( می باشد.

16- قیمت پیشنهادی خریداران می بایست بدون ارزش افزوده ومطابق جدول پیوست  ابراز گردد و برنده مزایده مبلغ موضوع مزایده را می بایستی با احتساب ارزش افزوده به حساب فروشنده واریز 
نماید.ودرصورت انعقاد قرارداد یا سفارش 10درصد به عنوان تضمین انجام تعهدات نیز اخذ می گردد . 

سایر موارد و جزئیات مربوط به مزایده در برگ شرایط مربوطه قید گردیده است.
http://www.gilanpdc.ir        http://tender.tavanir.org.ir       http://iets.mporg.ir                                                                                                            :  آدرس اینترنتی

        INFO@GILANPDC.IR                                                                                                                                    : پست الکترونیکی
شرکت توزیع نیروی  برق استان گیلان

   1-نام دستگاه مناقصه گزار: اداره کل صنعت ، معدن و تجارت  استان گیلان
2- شرح مختصر موضوع مناقصه: تجهیزات مورد نیاز حوزه فناوری اطلاعات  اداره کل

3- مهلت خرید اسناد : تا پایان وقت اداری روز  شنبه  مورخ 1402/04/31
setadiran.ir 4- محل دریافت اسناد : از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت به آدرس

5- میزان سپرده شــرکت در مناقصه : مبلغ 1/300/000/000 ریال بصورت ضمانتنامه بانکی یا واریز وجه نقد  به حساب شماره 4052053107536185 بانک 
مرکزی با عنوان تمرکز وجوه سپرده

6- مهلت و محل بارگذاری پیشنهادات : تا راس ساعت 12 ظهر  روز  پنج شنبه  مورخ 1402/05/12
7- مهلت و محل تحویل پاکت الف ) ضمانتنامه بانکی ( :می بایست تصویر ضمانت نامه در سامانه ستاد بارگذاری و اصل تضمین در قالب پاکت پلمپ شده تا 
ساعت 13 روز پنج شنبه مورخ 1402/05/12به دبیرخانه اداره کل ) پس از ثبت به آقای رحیمی – دبیر برگزاری مناقصه در طبقه سوم اتاق 314 (  - بزرگراه شهید 

بهشتی - سه راه الکتریک  ، خ ملت ، ساختمان شهید نورانی اداره کل صنعت ، معدن و تجارت استان گیلان تحویل و رسید دریافت نمائید.
8-زمان گشایش پیشنهادات : ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1402/05/14

9-محل تامین اعتبار: از محل اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای ابلاغی به شماره طبقه بندی 1304011026 
www.gil.mimt.نشانی سایت اداره کل –http://iets.mporg.ir   :10-دستگاه نظارت : معاونت توسعه مدیریت و منابع اداره کل - نشانی سایت ملی مناقصات کشور 

gov.ir
11-  کلیه مراحل مناقصه تا ارسال پاکات بصورت الکترونیکی از بستر سامانه ستاد انجام می گردد. 

             جهت  اطلاعات بیشتر و یا عضویت در سامانه فوق به آدرس setadiran.ir مراجعه نمایند.
12  - مدت اعتبار پیشنهاد قیمت: یکماه
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رضوی و زنجان نمایندگی می 

پذیرد.در صورت اعلام آمادگی 
در استانهای فوق با شماره تلفن          

02166563830 تماس بگیرید.
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

 ایده روز
سه شنبه 1402/04/20

شماره : 1695

تسهیل اعطای تسهیلات بانکی

خاندوزی: من موضوع 
اسناد عادی را هم در 

همین بستر مالیات بر 
سوداگری تحلیل می کنم 

که سال ها فعالان اقتصادی 
طرح را ارائه می دادند و 
اما در نهایت در مراجع 

درباره آن ها تصمیم گیری 
نمی شد. اما گره گشایی 

رهبر انقلاب یکی از نقاط 
عطف تدابیر و احکام 

حکومتی است و در این 
موضوع بین دولت و قوه 

قضائیه هماهنگی زیادی 
وجود دارد.

سعیده محمد  -   ایده روز |  وزیر امور اقتصادی و دارایی از تسهیل اعطای تسهیلات بانکی به خوش حساب ها خبر داد و 
گفت: اهالی باستی هیلز از اجرای مالیات بر عایدی سرمایه نگران باشند.

ده
چکی

  تکرار ادعاهای کویت درباره میدان گازی آرش
وزیر نفت کویت در اظهاراتی، بار دیگر مدعی شد کویت و عربستان سعودی، 

حقوق انحصاری در میدان گازی الدوره )آرش( در خلیج فارس دارند.
 سعد البراک روز یکشنبه با تکرار ادعاهای قبلی، از ایران خواست با تعیین 

مرزهای دریایی خود، ادعای خود نسبت به این میدان را اثبات کند.
ایران اعلام کرده اســت در این میدان گازی سهم دارد و توافق سال گذشته 
میان کویت و عربستان سعودی برای توسعه این میدان را غیرقانونی می داند.

البراک در مصاحبه با شبکه تلویزیونی سعودی الاخباریه گفت: تا این لحظه، 
این حق انحصاری کویت و عربستان در میدان الدوره است و هرکس ادعایی 
دارد باید تعیین مرزها را آغاز کند و اگر حقی داشته باشد، طبق قواعد حقوق 
بین الملل آن را می گیرد. طرف مقابل ادعاهایی دارد که بر مبنای تعیین دقیق 

مرزهای دریایی نیست.
بر اساس گزارش رویترز، خبرگزاری سعودی گزارش کرد عربستان سعودی 
نیز مجددا از ایران خواست مذاکرات با ریاض و کویت برای تعیین مرز شرقی 

این محدوده را آغاز کند.

   سازناکوک مسئولان وزارت راه در ساخت مسکن
دولت سیزدهم در حالی مکلف به ســاخت ۴ میلیون مسکن در طول دوره 
فعالیت ۴ ساله خود بوده است که همچنان وعده عمل به این وظیفه را می دهد.

دولت سیزدهم در حالی مکلف به ســاخت ۴ میلیون مسکن در طول دوره 
فعالیت ۴ ساله خود بوده است و همچنان وعده عمل به این وظیفه را می دهد 
که برخی از معاونان وزارت راه و شهرسازی، که بازوی اصلی تحقق این وظیفه 
دولت است، ســاز مخالف می زنند بنابراین سوالی که مطرح است این است 
که آیا دولت می خواهد با همین ســکان داران، قطار تولید مسکن در کشور 

را پیش ببرد؟
ساخت سالی یک میلیون مسکن از تکالیف قانونی دولت سیزدهم بود. اکنون 
با گذشت نیمی از فرصت این دولت، مطابق آمار ارائه شده چیزی حدود یک 
میلیون و سیصد هزار واحد مسکونی در دســت ساخت هستند که آن هم 

مشخص نیست چه زمانی تحویل متقاضیان شود.
این آمار نه چندان قابل دفاع نشانگر این است که دولت با ادای تکلیف قانونی 
خود فاصله زیادی دارد. یکی از دلایــل این عملکرد غیر قابل دفاع دولت در 
حوزه ساخت مســکن را می توان مخالف خوانی بعضی از دست اندرکاران 

پیشبرد این پروژه دانست.
برخی از معاونین وزارت راه دنبال ساخت مسکن در بافت فرسوده هستند 
و برخی دیگر دنبال ساخت و ســازهای افقی و برخی نیز دست روی دست 

گذاشته تا دیگران کار را پیش برند.
اختلاف نظر مقامات وزارت راه با یکدیگر و تکرار جملات مقامات دولت قبلی 
در وزارت راه، که ترک فعل آن ها در زمینه مسکن مشهود است؛ از سوی برخی 
از مسئولان این وزارتخانه، نشان می دهد که در بین سطوح عالی این وزارتخانه، 
که مجریان اصلی طرح نهضت ملی مسکن هستند، اختلاف عقیده و تشتت 
آرا وجود دارد و این اختلافات موجب شده است که این طرح به وضعیت غیر 

قابل قبول فعلی برسد.
اگر پیش برد پروژه های نهضت ملی و تأمین مسکن مورد نیاز مردم برای وزارت 
راه و شهرسازی اهمیت دارد چرا یک بار برای همیشه مدیرانش را به یک جمع 
بندی نمی رساند تا هم صدایی در وزارت راه منجر به پیش برد بهتر و سریع تر 

پروژه های مسکن ملی شود؟
آیا وزارت راه خود واقف اســت که به چه نحوی می خواهد برای متقاضیان 
مسکن در کشور، بالاخص کلانشهرها و شهرهای بزرگ، ایجاد مسکن کند؟ آیا 
وزارت راه نمی خواهد از فرصت باقی مانده نهایت استفاده را برده و رویکردش 
در قبال اجرای پروژه های نهضت ملی مسکن را مشخص کند تا سریع تر قطار 
تولید مسکن را به سر منزل مقصود برساند؟ آیا بهتر نیست وزارت راه پس از 
تجمیع نظرات کارشناسی و اتخاذ رویکرد واحد، مخالف خوانی ها از درون 
وزارتخانه را خاموش کند تا از بروز این تفکــر در اذهان عمومی جلوگیری 
شود که وزارت راه و شهرسازی نمی داند که چگونه می خواهد مسکن بسازد؟

در هر صورت هر تصمیمی که از ســوی وزارت راه و شهرسازی برای اجرای 
تکلیف قانونی اش در خصوص ساخت مسکن اتخاذ شود از دو حالت خارج 
نیست. وزارتخانه برای ساخت مسکن یا باید دست به توسعه افقی )ساخت 
خانه های ویلایی و تخصیص زمین( بزند و یا توســعه عمودی )بلند مرتبه 

سازی(.
بدیهی است که وقتی مسئولان و معاونان وزیر راه، ساخت مسکن جدید در 
کلانشهرهایی نظیر تهران را متوجه ساخت و ساز در بافت فرسوده می کنند، 
یعنی تمایل به توسعه عمودی در این مناطق دارند و این به این معناست که این 
مسئولان در نظر دارند تراکم جمعیت بافت های فرسوده را از آنچه که اکنون 

هست نیز بیشتر کنند.
نکته حائز اهمیت این است که این افراد توسعه افقی کلانشهرها از اطراف را به 
بهانه ظرفیت نداشتن این شهرها رد می کنند اما معتقد هستندکه بارگذاری 
جمعیت جدید در بافت فرسوده و برخی زمین های با کاربری غیرمسکونی در 

داخل شهر منافاتی با ظرفیت نداشتن این شهرها ندارد.

   خودروسازان در بهار امسال 2۳۱ هزار دستگاه فروختند
خودروسازان در بهار امسال ۲۳۱ هزار و ۴۸۳ دستگاه خودرو فروختند که 

نسبت به بهار پارسال افت ۸ درصدی را نشان می دهد.
بررسی صورت های مالی سه خودروساز بزرگ کشور -ایران خودرو، سایپا و 
پارس خودرو- در بهار امسال ۲۳۱ هزار و ۴۸۳ دستگاه انواع خودرو فروخته 

شده است که نسبت به بهار پارسال افت ۸ درصدی را نشان می دهد.
طبق آمار ارائه شده به سایت کدال، تولید این خودروسازان تا پایان خرداد 
امسال حدوداً ۲۴۸ هزار دستگاه بوده است، بنابراین حدود ۹۳ درصد از تولید 
بهاره خودروسازان فروخته شده و هفت درصد باقیمانده راهی انبار شده است.

بررسی جزئی تر وضعیت فروش خودروسازان نیز بیانگر آن است که شرکت 
ایران خودرو تا پایان خرداد ماه ۱۱۹ هزار و ۱۳۹ دستگاه انواع محصول سواری 
و وانت را فروخته است که نشــان می دهد نسبت به بهار پارسال فروش این 
شرکت کاهش ۱۲ درصدی داشته است.از این میزان بیشترین فروش مربوط 
به خانواده پژو با بیش از ۷۴ هزار دستگاه می شود. همچنین کم فروش ترین 

محصول نیز رانا بوده که زیر سه هزار و ۴۰۰ دستگاه فروش داشته است. 
میزان فروش شرکت 

۱۱۹ هزار و ۱۳۹ دستگاه ایران خودور 
۸۱ هزار و ۶۰۰ دستگاه سایپا 
۳۰ هزار و ۷۴۴ دستگاه پارس خودرو 

۲۳۱ هزار و ۴۸۳ دستگاه مجموع 
همچنین شرکت سایپا نیز در بهار امسال ۸۱ هزار و ۶۰۰ دستگاه فروخته که 
نسبت به بهار پارسال افت ۶ درصدی را نشان می دهد. از این میزان بیشترین 

فروش مربوط به خانواده ایکس ۲۰۰ با ۵۶ هزار و ۵۰۰ دستگاه می شود.

 سید احسان خاندوزی ، با تاکید بر اینکه مجموعه دستگاه های فعال در حوزه اقتصاد کلان از جمله وزارت 
اقتصاد و دارایی، بانک مرکزی و سازمان برنامه، در بهترین زمان و سطح از هماهنگی قرار دارند، اظهار کرد: 

حداکثر تلاش برای تحقق وعده های داده شده به مردم صورت می گیرد.
وی به ارزیابی عملکرد دولت در بخش اقتصادی پرداخت و افزود: در راستای ارزیابی عملکرد وزارت اقتصاد 
در این دو ســال نسبت به تابســتان ۱۴۰۰، در بخش تولید، اشتغال، بیکاری، صنایع و بسیاری از حوزه های 
مرتبط تغییرات بســیاری را می توان مشــاهده کرد. اما در موضوعات مربوط به تورم و قیمت ها نقاط ضعفی 
وجــود دارد. هر چند که دولت در هفت مــاه اول کار خود تا فروردین ۱۴۰۱ تورم را کنترل کرد اما مجموع 
اتفاقات رخ داده در سال گذشته که تا پایان سال به طول انجامید، از نظر تورم سال ناخوشایندی برای دولت 
و مردم رقم زد. اما با تدابیری که از اسفند ۱۴۰۱ به کار گرفته شد تا کنون، روند کاهش قیمت ها و تورم به 

سمت ثبات اقتصادی حرکت می کند.

 نیم میلیون مجوز کسب وکار صادر شد
وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار عنوان کرد: همه مردم ایران باید بتوانند 
به راحتی کســب وکار و سرمایه گذاری کنند تا اقتصاد رشد کند. متاسفانه روندها به گونه ای نبود که به افراد 
اجازه داده شود حتی با سرمایه خود فعالیت اقتصادی انجام دهند. در این راستا سه مرحله در نظر گرفته شد؛ 
مرحله نخســت این است که زمانی که فعال اقتصادی با اطلاع کامل نسبت به روند درخواست و پاسخگویی 
برای صدور مجوز کسب و کار اقدام می کند. در این مرحله و برای اولین بار ۴۸۸۰ مجوز پالایش شدند و برای 

هر فعالیت اقتصادی مدارک و مستندات لازم برای صدور مجوز در هر بخش مشخص شد.
خاندوزی ادامه داد: در مرحله دوم انجام امور مربوط به صدور مجوز بدون کاغذ و از طریق الکترونیکی در 
دستور کار قرار گرفت تا بدین ترتیب زمان مراجعه افراد و پاسخگویی به آن ها مشخص شود که در این مرحله 
تا ۸۵ درصد موفق بودیم. البته هنوز دستگاه هایی هستند که همچنان مردم را به دنبال کاغذ می فرستند و 
ســلیقه ای رفتار می کنند. در مرحله سوم نیز تصمیم بر این بود که شرایط سخت را برطرف کنیم. لذا بعد از 
شناسایی شرایط مشخص شد که ۹۵۰ شرط غیر ضروری برای صدور مجوز وجود دارد و این موارد از جمله 
پایان خدمت، ســو پیشــینه و... بودند که یا لایحه این موارد را اصلاح کردیم یا این شرایط را برداشتیم و در 
نهایت بیش از نیم میلیون نفر بدون کاغذ و مراجعه توانســتند مجوز کســب و کار خود را بگیرند. ۱۷۳ هزار 

نفر نیز در صف هستند.

 اهالی باستی هیلز از اجرای قانون مالیات بر عایدی سرمایه نگران باشند
وی در ادامه درمورد آخرین وضعیت طرح مالیات بر سوداگری توضیح داد: نهم خردادماه ایرادات شورای 
نگهبان به مجلس ارسال شد و این ایرادات در کمیسیون  اقتصادی در حال برطرف شدن است؛ اهمیت مالیات 
بر ســوداگری در این اســت که هزینه زندگی جمع زیادی از مردم گروگان چند نفری اســت که  به عنوان 
نوســان گیرها و دلالان بازارهای مختلف درحال فعالیت هستند، این افراد نقدینگی مازاد خود را در بازارهای 

مختلف وارد کرده و باعث افزایش تورم در برخی حوزه می شوند. این قانون باید چند دهه قبل 
در کشور مصوب می شد.

وزیر اقتصاد با بیان اینکه سوتفاهمی وجود دارد مبنی بر اینکه این قانون شامل حال همه 
افراد جامعه می شود، ادامه داد: اهالی باستی هیلز باید از اجرای این قانون نگران باشند و بدانند 
دولت حتما به سراغ آن ها خواهد رفت، زیرا ۸۰ میلیون نفر دیگر بتوانند زندگی توام با آرامش 

داشته باشند. هزینه های کشور باید بر دوش افرادی باشد که بیشترین بهره مندی ها را دارند.
خاندوزی افزود: من موضوع اسناد عادی را هم در همین بستر مالیات بر سوداگری تحلیل 
می کنم که سال ها فعالان اقتصادی طرح را ارائه می دادند و اما در نهایت در مراجع درباره آن ها 
تصمیم گیری نمی شد. اما گره گشایی رهبر انقلاب یکی از نقاط عطف تدابیر و احکام حکومتی 

است و در این موضوع بین دولت و قوه قضائیه هماهنگی زیادی وجود دارد.
وی با اشــاره به همکاری با بانک مرکــزی اظهار کرد: با همکاری که بانک مرکزی نزدیک 
به ۱۲ میلیون دســتگاه پز را غیر فعال کردیم. ۹.۵ میلیون دستگاه دیگر را کاملًا به پرونده ها 
متصل کردیم و این کار تابستان سال گذشته خاتمه پیدا کرد و از میز کشور برای همیشه کنار 
رفت. همچنین انطباق این دســتگاه ها با شماره پستی پرونده های مالیاتی سال گذشته شروع 

شد و تا پایان تابستان سال جاری تمام می شود.
وزیر اقتصاد درمورد افرادی که فرار مالیاتی سنگین داشتند گفت: ۱۷۶ هزار نفر شناسایی 
شدند که ۷۰۰ هزار میلیارد تومان گردش مالی داشتند بدون اینکه یکبار به اندازه یک کارگر 
یا کارمند مالیات و حقوق کشور را بپردازند و پرونده مالیاتی داشته باشند، حتی اسمی از این 

افراد نبود.
خاندوزی افزود: همچنین ۸۰۰ کد ملی پیدا کردیم برای افراد زیر ۵ سال که تراکنش های 
میلیاردی داشــتند. ۱۱۰۰ کد ملی نیز برای اشــخاص ۵ تا ۱۰ سال داشتیم که تراکنش های 
بالای میلیارد در طول سال داشتند. تلاش این است نرخ مالیات را از ۲۵ درصد به ۲۰ و به ۱۸ 

درصد برای تولیدی ها کاهش یابد و برای سفته گران بیشتر شود.
وی در ادامــه درمورد معافیت های مالیاتی برخی شــرکت های بــزرگ عنوان کرد: بعضا 
معافیت های مالیاتی با هدف حمایت از تولید اعطا می شود که شخصا از آن دفاع می کنم؛ در 
سال قبل به شرکت ها کفته شد اگر سود به سرمایه گذاری مجدد برگردد معافیت مالیاتی حساب 
میشود و در این راستا صد هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری جدید بیش از سال ۱۴۰۰ انجام شد.

وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به انتشار صورت های مالی ۱۱۰۰ شرکت دولتی و عمومی، گفت: 
این روند ادامه خواهد داشــت. شفافیت های مربوط به حساب های بزرگ بانکی و ابر بدهکاران 

نیز باعث افزایش تراز شفافیت دولت و شرکت ها شد.
خاندوزی با بیان اینکه کارنامه ۹۰۰ واگذاری استخراج شده است، گفت: همچنین درس های 
۱۶ سال خصوصی سازی در ایران مشخص شد. قانون سیاست اصل ۴۴ نیاز به اصلاح داشت 
که لایحه آن تا اواســط پاییز سال قبل آماده و در کمیسیون مصوب و در سطح هیات وزیران 
مطرح شــده اســت. تلقی در وزارت اقتصاد این نیست که خصوصی سازی مسیر غلطی است. 

شرکت های دولتی باید در یک اتاق شیشه ای نظارت شوند.
وی ادامه داد: تنها واگذاری صورت گرفته واگذاری ۱۲ درصد از هلدینگ پتروشیمی خلیج 

فارس بود. پیش از این ایراد این بود که سیاستی برای پس از واگذاری وجود نداشت.

 فرایند مولدسازی شفاف خواهد شد
وزیر اقتصاد در ادامه با اشاره به طرح مولدسازی اظهار کرد: درمورد مولدسازی، هفت مسیر 
طی شد که یکی از این هفت مسیر فروش دارایی های مازاد دولت است، برای مثال دولت در 
وسط پایتخت ۲۲ هکتار زمین بلااستفاده دارد که یک راه آن واگذاری است، شش مسیر دیگر 

برای مولدسازی این زمین وجود دارد.
خاندوزی در برنامه تلویزیونی ثریا ادامه داد: ایین نامه مولدســازی اصلاح شد و در ابلاغیه 
جدید بر اینکه درامد ناشی از این محل صرف هزینه های عمرانی کشور شود. همچنین موضوع 
شفافیت مورد تاکید قرار گرفت، بنابراین همه مراحل از قیمت گذاری و... از طریق بازار سرمایه 

شفاف خواهد شد.

 فرصت شش ماهه به بانک های متخلف
وی در مــورد بدهی شــبکه بانکی به بانــک مرکزی گفت: ترمــز هزینه های غیرضروری 
بانک های غیردولتی طی یک ســال گذشــته کشیده شــد. در ترازنامه بانک ها سخت گیری 
صورت گرفت. دولت در زمینه اصلاح ناترازی های شــبکه بانکی جدی اســت، بانک مرکزی 
و وزارت اقتصــاد نیز در این زمینه همراه هســتند. برای نخســتین مرتبه مدیران بانک های 
 خصوصی متخلف فراخوانده می شــوند و برنامه اصلاح شش ماهه در اختیار آن ها قرار میگیرد

 که اگر انجام نشود حتی ممکن است بانک منحل شود. در این مورد بین دولت و قوه قضاییه 
نیز همراهی وجود دارد.

 تسهیل اعطای تسهیلات به خوش حساب ها
وزیر اقتصاد ادامه داد: با یک سال تلاش بین وزارت اقتصاد و بانک مرکزی قرار شد خوش 
حسابی به درجه اعتباری بالایی تبدیل شود و بتواند تسهیلات بهتر و سریع تری دریافت شود. 

این طرح در شهریور یا مهرماه رونمایی می شود.

شناسه آگهی : ۱۵۲۵۵۹۱ ۰ / م - الف

  رشد ۱۰۰ درصدی صادرات به آفریقا
قائم مقام باشگاه تجار ایران و آفریقا ضمن بیان اینکه با روی کار آمدن دولت سیزدهم شاهد رشد ۱۰۰ درصدی صادرات به آفریقا بودیم، راه های توسعه تجارت با این قاره را تشریح کرد.

سید روح اله لطیفی، قائم مقام باشگاه تجار ایران و آفریقا در آستانه سفر رئیس جمهور به سه کشور کنیا، اوگاندا و زیمباوه اظهار داشت: سفر بالاترین مقام اجرایی کشورمان پس از ۱۰ سال، نشان دهنده اهمیت قاره آفریقا در سیاست خارجی 
جمهوری اسلامی ایران برای حضور در بازارهای بکر و استفاده از همه ظرفیت های سیاسی، اقتصادی و تجاری در راستای منافع ملی با نگاه احترام متقابل است.

وی افزود: با روی کار آمدن دولت سیزدهم شاهد رشد ۱۰۰ درصدی صادرات به آفریقا بودیم که این سفر می تواند مقدمه ای برای حل مشکلات زیر ساختی روابط تجاری با این قاره و نهایتاً گسترش روابط تجاری با آفریقا شود.
لطیفی در خصوص موانع گسترش روابط تجاری با آفریقا گفت: دولت می بایست برای تسهیل تجارت و بازاررسانی کالاهای ایرانی به حل موانع حمل و نقل به آفریقا و جابجایی پول ورود کند تا در کنار راه حل های محدود بخش خصوصی، 
ظرفیت های بیشتری در این زمینه فراهم شود تا ریسک تجارت با آفریقا و بالعکس کاهش یابد و در کنار این دو موضوع زیر ساخت های لازم برای معرفی بازارهای هدف، کالاهای ایرانی، نیازسنجی بازار هدف را در کنار تقویت مزیت های تولیدات 

ایرانی را ایجاد کند و کاهش تعرفه برای ورود کالاهای ایرانی به بازارهای آفریقایی را با امضای موافقت نامه تجارت ترجیحی در مذاکرات و دیپلماسی فعال خود دنبال کند.
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حضور یک هزار سهامدار خارجی در بورس انرژی 

 پنجمین جلســه کارگروه گندم، آرد و نان شهرستان گرگان 
برگزار شد

محمدعلی شربتدار : خبرنگار گلستان | اسماعیل 
نادری سرپرست فرمانداری شهرستان گرگان گفت: 
هدف از تبدیل نانوایی دارای سهمیه نان نوع یک به 
نوع دو، افزایش کیفیت نان و کاهش دور ریز آن است.

 به گــزارش پایگاه اطــاع رســانی فرمانداری 
شهرستان گرگان، امروز یکشنبه 18 تیر، در جلسه 
کارگروه گندم، آرد و نان شهرســتان گرگان که به 

ریاســت اسماعیل نادری سرپرست فرمانداری شهرستان گرگان و با حضور 
اعضای این کارگروه تشــکیل شد، به نامه های ارسالی به دبیرخانه مذکور 

رسیدگی کردند و به تک تک آنها پاسخ دادند.
نادری اظهار کرد: درخواست تغییر نانوایی دارای سهمیه آرد نوع یک به 

نوع دو قابل بررسی است ولی برعکس این مسیر امکان پذیر نیست.
سرپرست فرمانداری مرکز استان در پایان خاطر نشان کرد: با راه اندازی 
ســامانه نانینــو، نظارت بر نانوایی ها و تخلفات بــه صورت لحظه ای انجام 
خواهد شــد تا شهروندان شهرســتان گرگان از نظر تهیه نان و کیفیت آن 

مطمئن باشند.

  اجراي طرح پایش ملی باقیمانده های دارویی )سموم .آنتی 
بیوتیک ها و فلزات ســنگین و... ( در تخم مرغ خوراکی ،گوشت 

ماهیان سردابي و گرمابی استان گلستان* 
محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلستان | معاون 
سامت استان گلستان در این باره اظهار داشت : از 
ابتداي خرداد ماه 1۴۰۲ طرح پایش ملی باقیمانده 
های دارویی درتخم مرغ خوراکی، گوشــت ماهیان 
ســردابي و گرمابی استان آغاز و نمونه برداري هاي 

لازم انجام گردید*
 به گزارش روابط عمومي اداره کل دامپزشــکي 

اســتان ، دکتر محسن عبدالوند در تشریح این خبر گفت : باتوجه به حجم 
تولید تخم مرغ خوراکی، گوشت ماهیان سردابي و گرمابی در سطح استان 
نیاز است که سامت فرآورده هاي تولیدي فوق توسط اداره کل دامپزشکي 

استان به عنوان  یک دستگاه تخصصي بررسي و پایش شود. 
وي افزود: باتوجه به برنامه اعامی ازسوی دفتر نظارت بر بهداشت عمومي 
و مواد غذایي وهماهنگی با مرکز ملی تشــخیص آزمایشــگاههای مرجع و 
مطالعات کاربردی ســازمان دامپزشکی کشــور ، از ابتداي خرداد ماه سال 

جاري طرح فوق آغاز شده است

 نشست مدیر شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه 
گلستان با شرکتهای موزع گاز مایع برگزار شد

محمدعلی شربتدار :خبرنگار گلستان | در نشست مشترک مدیر شرکت 
ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلســتان با شرکتهای موزع گاز مایع، 
سید محمد حسینی از عملکرد آنها برای توزیع مناسب گاز مایع در زمستان 

سال گذشته و بهار امسال قدردانی کرد.
 به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
گلستان، حسینی هدف از این نشست را پایش و ارزیابی وضعیت فعلی ارائه 
خدمات به مردم و شــهروندان شریف استان بیان کرد و افزود: شرکت های 
توزیع کننده گاز  مایع موظف هســتند توزیع ســیلندرهای گاز مایع را به 
مصرف کنندگان واقعــی )خانگی، صنفی و خودرویی( از طریق ثبت نام در 
ســامانه ســدف) NEWTEJARATASAN.NIOPDC.IR( (و با 

استفاده از پایانه های پرداخت الکترونیک به انجام رسانند.
وی با اشــاره به توزیع 8۲ درصدی گاز مایع اســتان از طریق تراکنش 
الکترونیکی تصریح کرد: پخش منطقه گلستان تأمین گاز  مایع مناطق فاقد  

گاز و سخت گذر روستاها را از اولویت های خود می داند.
مدیر شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلستان همچنین بر 
رعایت اصول حرفه ای و ایمنی از سوی شرکت های توزیع گاز مایع از جمله 
رعایت اســتانداردها، ممانعت از شارژ کپسول های غیر مجاز، کالیبره کردن 
مستمر دستگاه های ســیلندر پر کنی و تعویض شیر و سیلندرهای معیوب 

تاکید کرد.
در ادامه نیز نمایندگان و مسئولین شرکتهای گاز مایع با بیان مشکات 

و چالشهای موجود پرداختند.

  ارتباط مستقیم تلفنی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گلستان با مردم در مرکز سامد

محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلســتان | مدیر کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گلستان با حضور در مرکز پاسخگویی الکترونیکی ارتباط مردم و 

دولت )سامد( به تماس های مردمی پاسخ داد.  
به گزارش روابط عمومی، در ادامه برنامه ارتباط مردم و مسئولین در بستر 
سامامه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت)سامد(، حسینعلی خواجه مظفری 
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان روز چهارشنبه 13 تیر ماه با 

حضور در مرکز سامد، پاسخگوی درخواست های مردم شد.  
در این ارتباط تلفنی؛ جامعه هدف، ضمن تماس با شماره 111 موضوعاتی 
از جمله مسائل حوزه کارگری و کارفرمایی )روابط کار(، اشتغال و  کارآفرینی، 
تسهیات مشاغل خانگی و تبصره 16، بیمه بیکاری، مشاغل سخت و زیان 

آور، یارانه ها و مسایل حوزه تعاونی ها خود را مطرح نمودند. 
در حاشــیه این برنامه ، وحید بای معاون اشــتغال ایــن ادااره کل نیز 

پاسخگوی تماس هایی تلفنی مردم استان گلستان بودند. 
سیستم سامد »سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت« شبکه یکپارچه 
ارتباط مردم با دولت در سراســر کشور اســت، که آحاد مردم در هر نقطه 
از کشــور می توانند با شــماره تلفنی 111 ایده ها، پیشــنهادات، انتقادات، 
شــکایات و درخواســت های خود را مطرح کرده و صدای خود را به گوش 

مسئولین برسانند.

 آزادی ۸ محکوم مالی و هدیه یکهزار بسته معیشتی به خانواده 
های زندانیان نیازمند با کمک مرکز نیکوکاری مسجد جامع گلشن

محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلســتان | به گــزارش روابط عمومی 
دادگســتری گلســتان ؛   رئیس کل دادگستری گلســتان در مراسمی که 
به همین منظور در مســجد جامع گلشن گرگان برگزار شد گفت:با آزادی 
ایــن مددجویان،  تعداد محکومان آزاد شــده با کمک این مرکز نیکوکاری 

به ۲3۵ نفر رسید.
حیدر آســیابی افزود: مجموع بدهی این مددجویان ۲ میلیارد و  3۴۰ 
میلیون تومان بود که با کمک خیران این مرکز زمینه آزادی آنان فراهم شد.

وی گفت: امروز همچنین،  هزار بسته معیشتی  با کمک خیران این مرکز 
نیکوکاری، بین خانواده زندانیان نیازمند توزیع شد.

 هشــتمین مرحله آزادســازی محکومان مالی نیازمنــد با همت مرکز 
نیکوکاری مســجد جامع گلشن و حمایت آیت الله نورمفیدی نماینده ولی 

فقیه در استان گلستان در گرگان برگزار شد.

آرزو برهانی - ایده روز  |    مدیر عامل بورس انرژی ایران از حضور یک هزار کد ســهامداری خارجی در بورس انرژی 
خبر داد  و گفت: زیرساختی که برای استفاده از گواهی سپرده نفت خام آماده شده این امکان را فراهم کرده تا خریداران 

داخلی و نیز خریداران خارجی بتوانند این گواهی را خریداری و اقدام به صادرات نفت خام کنند.

همه ابهامات ان جی ال ۳۱۰۰ دهلران؛ انتقال خوراک قطعی است
انتقال خوراک ان جی ال دهلران به یکی از اســتان های جنوب کشور تا زمان 
بهره برداری از پتروشیمی شهرستان دهلران قطعی است.  روزهای گذشته اخبار 
ضد و نقیضی از اســتان ایام در مورد انتقال خوراک ان جی ال 31۰۰ دهلران در 
فضای رسانه ای استان منتشر شد، خبرهایی که از انتقال خوراک این مجموعه به 
یکی از استان های جنوب کشور حکایت داشت. خوراک مجتمع ان. جی. ال 31۰۰ 
دهلران برای طرح پتروشیمی دهلران که هم اکنون بیش از ۵۰ درصد پیشرفت 
دارد، در نظر گرفته شده، ولی با توجه به اینکه این طرح)پتروشیمی دهلران( هنوز 
تکمیل نشده است، خوراک ان. جی. ال 31۰۰ دهلران به یکی از استان های جنوبی 
منتقل خواهد شد. مسئولان پتروشیمی ایام نیز معتقد بودند اگر این خوراک در 
اختیار پتروشیمی ایام قرار می گرفت، بخش زیادی از مشکل آلودگی های این 
مجمتع حل می شــد. با این حال یونس کرمی مدیر سایت شرکت پتروپالایش 
دهلران معتقد است که انتقال این خوراک از قبل انجام شده و حتی انتقال این 

خوراک مقرون به صرفه برای سرمایه گذار پتروشیمی ایام نیست.

  انتقال خوراک ان. جی. ال تا زمان تکمیل شــدن پتروشــیمی 
دهلران است

مدیر سایت شرکت پتروپالایش دهلران در همین ارتباط اظهار کرد: پتروپالایش 
دهلران در راستای استفاده  بهینه از گاز همراه با نفت فلرهای منطقه  نفتی آذر، دانان، 
دهلران، چشمه خوش و حوزه ی دزفول شمالی و خاموش کردن این مشعل ها پیرو 
دستور وزیر نفت تا پایان سال جاری و با توجه به راه اندازی زودهنگام ان. جی. ال 
31۰۰ تا پایان سال 1۴۰۲، پتروشیمی بندر امام سرمایه گذاری کل خط لوله به 
طول 18۰ کیلومتر را متعهد شده است و قرار است تا زمان راه اندازی پتروشیمی 

دهلران، این انتقال خوراک به بندر امام صورت پذیرد.
یونس کرمی گفت: در همین راستا خط لوله  انتقال سی. تو پاس از کارخانه  
ان. جی. ال به پتروشیمی دهلران راه اندازی شده و فعا به وسیله  نیتروژن نگهداری 
می شود و در زمان راه اندازی الفین پتروشیمی دهلران، این خط وارد فاز انتقال 

خوراک اصلی به الفین دهلران می شود.
وی تصریح کرد: لذا از آنجا که به گفته  مســئولان پتروشــیمی و پالایشگاه، 

فاز ۲ پالایشــگاه گاز ایام قرار است تا پایان ســال 1۴۰۲ و هم زمان با کارخانه  
ان. جی. ال وارد فاز راه اندازی شــود، پس انتقال خوراک توســط خط لوله که در 
منطقه  کوهستانی به طول ۲۷۰ کیلومتر و آن هم سی. تو پاس مخروطی که 3۰ 
درصد از تولید پالایشگاه دهلران به پتروشیمی ایام است، مقرون به صرفه برای 

سرمایه گذار پتروشیمی ایام نیست.

  مخالف انتقال خوراک »ان. جی. ال« دهلران به هر نقطه ای هستیم
روز گذشته نیز نماینده مردم دهلران، دره شهر، آبدانان و بدره در مجلس شورای 
اسامی  با اشاره به ظرفیت های نفت و گاز در استان، گفت: مخالف انتقال خوراک 

ان. جی. ال دهلران به هر نقطه ای هستیم.

 آخرین وضعیت طرح پتروشیمی دهلران
نماینده مردم حوزه جنوب استان ایام در مجلس شورای اسامی مورد آخرین 
وضعیت طرح پتروشــیمی دهلران و شایعه تعطیلی این طرح، بیان کرد: در این 
راســتا و طی دو سه ماه گذشته طی دیدار هایی جداگانه با رییس هیئت رئیسه 
صندوق های بازنشستگی نفت و مدیرعامل پتروشیمی دهلران، رییس هیئت مدیره 
شرکت »او یک« نگرانی های خود را از باب وقفه پیش آمده در روند اجرایی پروژه 

بیان و خواستار رفع موانع و مشکات موجود و تسریع در ادامه روند آن شده ایم.
بهزاد علیزاده با بیان اینکه مقرر شد که به زودی) تیر یا مرداد ماه ( سال جاری، 
این پروژه به ریل سابق خود برگردد، گفت: برای تسریع این موضوع دو دیدار دیگر 
با وزیر نفت و رییس هیئت رییسه صندوق های بازنشستگی نفت نیز در دستور کار 
است.وی با تاکید بر اینکه امروز پتروشیمی دهلران با پبشرفت فیزیکی ۵۰ درصد 
در یک نقطه غیرقابل برگشت است، افزود: پتروشیمی دهلران که بیش از ۲ هزار 
نیروی فعال داشته و به بهترین شکل ممکن در حال تاش برای پیشرفت بوده 
و نیاز است مسئولان کشوری و استانی از این طرح حمایت ویژه ای انجام دهند.

 فاز دوم پالایشگاه راهگشای حل مشکل خوراک پتروشیمی ایلام
بر اساس مستندات موجود بالغ بر ۷۰ درصد از آلودگی های پتروشیمی ایام 
ناشی از عدم تامین خوراک است، در حال حاضر پالایشگاه گاز ایام قادر به تامین 
خوراک پتروشیمی ایام نبوده و این مجتمع با ۴۰ درصد ظرفیتی که دارد در حال 
فعالیت است. مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایام نیز با بیان اینکه ظرفیت تولید 
این پالایشــگاه با احداث فاز دوم آن با افزایشی به میزان 3.۴ میلیون مترمکعب 
خوراک گاز ترش در روز به 1۰.۲ میلیون مترمکعب در روز خواهد رسید، گفت: 
پیشرفت کل طرح نزدیک به ۵۰ درصد است و پیش بینی می شود در سال آینده 
به بهره برداری برسد. روح الله نوریان تاکید کرد: با بهره برداری از این طرح، ظرفیت 
تولید پنج محصول این پالایشــگاه به خصوص سه محصول استراتژیک گاز مایع 
خام، اتان و میعانات گازی به عنوان خوراک الفین مجتمع پتروشــیمی ایام ۵۰ 
درصد افزایش می یابد. پتروشیمی ایام، پتروشیمی دهلران و ان. جی. ال دهلران 
سه طرح مهم حوزه اقتصادی در استان ایام که نقش مهمی در اشتغال و توسعه 
دارند، برنامه ریزی کان برای تکمیل زنجیره تولید در استان به خصوص در حوزه 
نفت و گاز بسیار ضروری است. استان ایام بدلیل بهره مندی از منابع ارزشمند 
انرژی فسیلی یکی از قطب های نفت و گاز کشور قلمداد می شود، نیاز مسئولان 
این توجه داشته باشند. بیش از 6 درصد ذخایر نفت و 11 درصد ذخایر گاز کشور 
در استان ایام قرار دارد، در حال روزانه بیش از 1۴۰ هزار بشکه نفت در این استان 

برداشت و رزوانه 6 میلیون مترکعب گاز در پالایشگاه تولید می شود.

میزان فروش نفت در شرایطی که در دولت گذشته به بهانه هایی چون خروج 
ترامپ از برجام و تحریم ها به حداقل ممکن رسیده بود، به گفته عضو کمیسیون 
انرژی مجلس در دولت سیزدهم با فعال کردن دیپلماسی انرژی و بدون برجام 

و FATF از 1.۵ میلیون بشکه در روز عبور کرده است.
 دولت سیزدهم در راستای توسعه دیپلماسی اقتصادی با کشورهای مختلف 
از جمله همســایگان و کشورهای منطقه، دیپلماسی انرژی را در دستور کار 

خود قرار داده است.
توسعه کشورهای هدف صادارت نفت، گاز، فرآورده های نفتی و محصولات 
پتروشیمی و نیز تعامل با همسایگان برای رفع ناترازی گازی از جمله ترکمنستان 
که بعد از سال ها، در دولت سیزدهم بدهی گازی ایران به این کشور همسایه 
تسویه شــد و توانست از قطع گاز استان های شمالی و شمال شرقی در ایام 
سرد سال جلوگیری کند، نتایج عینی سیاستی است که در دو سال گذشته 

از سوی دولت سیزدهم دنبال شده و ثمر داده است.
از دیگر مظاهر توسعه دیپلماسی انرژی در دولت سیزدهم، افزایش تولید، 
صادرات و فروش نفت خام و میعانات گازی است؛ در حالی که دولت سیزدهم 
صنعت نفت را با فروش کمتر از نیم میلیون بشکه در روز از دولت قبل تحویل 
گرفته بود، توانست از طریق ارتباط با کشورهای عضو اوپک و اوپک پاس که 
سیاست کاهش تولید و صادرات نفت در بازارهای جهانی را دنبال می کردند، 
ایران را از کاهش سقف روزانه فروش نفت خام معاف نگه دارد به طوری که 
اکنون آمارهای ثبت شــده در مراجه آماری بین المللی و اظهارات مسئولان 

از افزایش فروش نفت خام ایران تا 1.۵ میلیون بشکه در روز حکایت دارد.
در این راستا، جواد اوجی وزیر نفت در سفر اخیر خود به وین برای حضور 
در اجاس اوپک، برای نخســتین بار بعد از چند ســال با علی النعیمی وزیر 
نفت عربستان در حاشیه اجاس اوپک دیدار و گفت وگوی مفصلی داشت و 

درباره توافق دو کشور بر سر تولید و فروش نفت گفت وگو کردند؛ این دیدار 
در راستای ابتکار دولت سیزدهم برای از سرگیری روابط ایران و عربستان بعد 
از حدود هشت سال قطع ارتباط سیاسی بود که در جریان آن، این دو مقام 
ارشــد نفتی ایران و عربستان، در خصوص برخی میادین مشترک انرژی دو 

کشور هم مذاکراتی صورت گرفته و به توافقاتی دست یافته اند.
پیشتر نیز در ســفر اواخر خرداد ماه آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس 
جمهور کشــورمان به سه کشور آمریکای لاتین، عاوه بر قراردادهای احداث 
پتروپالایشگاه های مشترک با ونزوئا، قرارداد صادرات بنزین و فرآورده های نفتی 
به این کشور نیز به امضا رسید. مزیت بزرگ در بازارسازی برای نفت ایران در 
آمریکای لاتین این است که افزون بر صادرات نفت بدون تخفیف های مرسوم 
در شرایط تحریم، فرآورده های نفتی تولیدشده نیز در همان منطقه به فروش 
می رسد که درآمد ارزی بیشتری برای کشور به  دنبال خواهد داشت. طی ۲۰ 
ماه گذشته تبادلات نفتی ایران و ونزوئا به 3.۵ تا ۴ میلیارد دلار رسیده است 

در حالی که در پایان دولت گذشته )سال 1۴۰۰( تنها 6۰۰ میلیون دلار بود.

 دولت ســیزدهم به دنبال احیای فرصت های بین المللی برای 
ایران است

در همین ارتباط مالک شریعتی عضو کمیسیون انرژی مجلس در گفت وگو 
با خبرنگار پارلمانی ایران با بیان اینکه خوشبختانه فعالیت دیپلماسی دولت 
ســیزدهم به ویژه در حوزه انرژی مناسب بوده است، گفت: سفر پربار رئیس 
جمهور به آمریکای لاتین، در تداوم سیاست درست توسعه روابط چند جانبه 
با تمام کشورهای منطقه و فرامنطقه مبتنی بر احترام و منافع متقابل، قابل 

ارزیابی و شایسته تقدیر است.
وی افزود: این دیپلماســی فعال بدون برجام و FATF و زانو زدن مقابل 
دشمن، در حال جبران هشت سال لطمات دولت غربگرایان و احیای فرصت های 

بین المللی برای ایران است.
شــریعتی با اشاره به معطل ماندن هشت ساله اقتصاد کشور و حتی گره 
زدن آب خوردن به رضایت چند کشور غربی که سبب شد تا میانگین رشد 
اقتصادی دهه ۹۰ را به صفر برساند و متوسط نرخ سرمایه گذاری را منفی کند، 
اظهار کرد: غربگرایان در حالی دولت را تحویل دادند که کسری بودجه سالیانه 
فاجعه بار بود و نوشــتند خزانه حتی برای پرداخت حقوق کارکنان هم خالی 
است و بدون برجام یک بشکه نفت هم نمی توان فروخت که البته اکنون از 

1.۵ میلیون بشکه در روز هم فراتر رفته است.
نماینده مردم تهران در مجلس یادآور شد: دولت روحانی همزمان با چهار 
میخ کردن مسیر پیشرفت کشور به تعهداتی نظیر معاهده آب و هوایی پاریس، 
تخریب روابط اقتصادی با همسایگان و دیگر کشورها به ویژه در حوزه انرژی، 

در پی تحمیل برجام های موشکی و منطقه ای به نظام بود.

 معاون امور مشــترکان شــرکت آب و فاضاب استان تهران گفت: 
آب ۲۰ مشــترک اداری پرمصرف در اســتان تهران در یک هفته اخیر 

قطع شد.
»ســید رســول باقری« افزود: بر اســاس اباغیــه مدیریت بحران 
اســتانداری تهران، بخش اداری تهــران باید میزان مصرف آب خود را 

نســبت به سال گذشته ۲۵ درصد کاهش دهد.
وی ادامه داد: شــرکت آب و فاضاب اســتان تهــران بر اجرای این 

اباغیه نظارت جدی داشته و 6 هزار واحد اداری این استان را به دقت 
در بخــش مصرف آب مورد پایش قرار می دهد.

معــاون امور مشــترکان آبفای اســتان تهــران خاطرنشــان کرد: 
براین اســاس، اگر اداره ای در تهران نسبت به رعایت این اباغیه توجه 
نداشــته باشد با برخورد عوامل اجرایی این شرکت روبه رو خواهند شد.

باقری گفت: براین اســاس و از هفته گذشته تاکنون در استان تهران 
آب ۲۰ مشــترک اداری پر مصرف به طور موقت قطع شد.

وی اضافه کرد: همچنین در شــهر تهران نیز در یک هفته اخیر آب 
ســه مشترک اداری پرمصرف به طور موقت قطع شد.

معاون امور مشــترکان آبفای استان تهران افزود: این مشترکان اگر 
به رفتار پرمصرفی خود ادامه دهند زمان قطع آب آنها بیشــتر خواهد 

شــد و اسامی آنها نیز اطاع رسانی می شود.
باقری خاطرنشان کرد: وصل مجدد آب این مشترکان منوط به تعهد 

کتبــی بالاترین مقام اجرایی آن اداره خواهد بود.

دیپلماسی انرژی در دولت سیزدهم بدون برجام و FATF فعال شد

آب ۲۰ مشترک اداری پرمصرف استان تهران قطع شد

 مدیر عامل بورس انرژی ایران از حضور یک هزار کد ســهامداری خارجی در بورس انرژی خبر داد  و گفت: زیرســاختی 
که برای اســتفاده از گواهی ســپرده نفت خام آماده شــده این امکان را فراهم کرده تا خریداران داخلی و نیز خریداران 

خارجــی بتوانند این گواهی را خریداری و اقدام به صادرات نفت خام کنند.
 در چند روز گذشــته »محسن خجسته مهر«، مدیرعامل شرکت نفت در گفت وگویی، از آماده سازی زیرساخت های لازم 

بــرای ایجاد کامل بورس نفت از طریق بورس انرژی خبر داد.
وی گفته بود که اکنون در حال مذاکره هســتیم تا بتوانیم اوراق گواهی ســپرده نفت خام و میعانات گازی را در خارج 

از کشــور بفروشــیم. این اوراق عین نفت خام است و می تواند به عنوان 
وثیقه قرار بگیرد که ارزش ارزی  آن نیز حفظ می شــود.

همچنین خجســته مهر در خصــوص مزایای این طرح اعام کرده بود 
کــه در این زمینه می توان به تامیــن اعتبار پروژه های نفتی، ایجاد بازار 
فیوچر مشــابه شــاخص عمان و دبی، ورود خریداران ریالی در صادرات 

نفت ایران و تضمین خوراک پالایشــگاه های کوچک اشاره کرد.
تاکنــون جزییات این طرح و آخرین اقدامــات صورت گرفته در این 
حوزه اعام نشــده بود که در این زمینه »علی نقوی«، مدیرعامل بورس 
انرژی ایران در گفت وگو با ایرنا در خصوص جزییات این طرح اطاعاتی 
را ارایه و اعام کرد: زیرســاختی که برای استفاده از گواهی سپرده نفت 
خام آماده شــده این امــکان را فراهم کرده تا خریــداران داخلی و نیز 
خریــداران خارجی بتوانند این گواهــی را خریداری و اقدام به صادرات 

نفت خام کنند.
وی اظهــار داشــت: اکنون در بــورس انرژی بیــش از یک هزار کد 
ســهامداری خارجی وجود دارد که می توانند اقدام به خرید فرآورده های 
نفتــی از عرضه کنندگان کنند. به گفته نقوی، این امکان برای خریداران 
فراهم شــده تا گواهی ســپرده را خریداری و اقدام به صادرات نفت خام 

کنند.
مدیرعامل بورس انرژی ایران اعام کرد: در صورتی که این افراد جزو 
خریداران جدید باشــند، می توانند اقدام به دریافت کد سهامداری و در 

کنند. نهایت خرید محصول 
وی خاطرنشان کرد: انجام این اقدامات جزو مسایلی بود که از گذشته 
وجود داشت و پیگیری هایی برای ایجاد این زیرساخت ها انجام شده است.

نقوی ادامه داد: در خصوص گواهی هم پیگیری ها انجام شده تا امکان 
ورود اشــخاص داخلــی و خارجی به این حوزه فراهم شــود و هیچگونه 

محدودیتی برای ورود اشــخاص داخلی و خارجی وجود نداشته باشد.
مدیرعامــل بورس انرژی اظهار داشــت: در خصوص قراردادهای آتی 
هم همانطور که قبا بیان شــد این قرارداد قبا راه اندازی شــده اســت 

و اشــخاص عاقه مند می توانند اقدام به استفاده از این قرارداد کنند.
وی ادامــه داد: با چنین اقدامی به مــرور عمق این بازار افزایش پیدا 
می کند که در این زمینه امیدواریم با همکاری شــرکت نفت، شاهد عمق 

بخشــی به معامات بازار آتی و نیز اختیار معامله باشیم.
نقــوی تاکید کرد: همچنین در حوزه خوراک پالایشــگاه کوچک هم 
پیشنهاداتی را در خصوص گواهی سپرده به شرکت ملی نفت ارایه کردیم 

که اکنون مســوولان در حال پیگیری هستند.
مدیرعامل بورس انرژی در پایان گفت: با اعضای اتحادیه صادرکنندگان 
فرآورده های نفتی که جزو ذی نفعان این بازار )میعانات داخلی( هســتند 

   در چند روز گذشته 
»محسن خجسته مهر«، 

مدیرعامل شرکت 
نفت در گفت وگویی، 

از آماده سازی 
زیرساخت های لازم 

برای ایجاد کامل بورس 
نفت از طریق بورس 

انرژی خبر داد.

ده
چکی
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ایده روز 
سه شنبه  1402/04/20

شماره : 1695

10311031

ــد  ــی فرزن ــا کیان ــام لی ــه ن ــد ب ــی فرزن ــا کیان ــام لی ــه ن ــماره 64836483ب ــه ش ــنامه ب ــماره  و شناس ــه ش ــنامه ب ــماره 39614295453961429545 و شناس ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
محمدجعفر در تاریخ محمدجعفر در تاریخ 1401/12/11401/12/1 مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است. مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

10661066

ــان فرزنــد عباســعلی در تاریــخ 1402/4/101402/4/10   ــام میتــرا جان ــه ن ــان فرزنــد عباســعلی در تاریــخ ب ــام میتــرا جان ــه ن کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302ب
مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

شاســی   شــماره  و  شاســی    شــماره  و   3232 د  د    238238  -   -  8686 ایــران  شــماره  بــه  کمپانــی  ســند  فــروش  ایــران برگــه  شــماره  بــه  کمپانــی  ســند  فــروش  برگــه 
بابائــی  وحیــد  بــه  متعلــق  بابائــی   وحیــد  بــه  متعلــق   139139BB02620420262042 موتــور شــماره  و  موتــور   شــماره  و   NAANNAAN1111FEXMHFEXMH752672752672
کردمیــری فرزنــد نصــرالله در تاریــخ کردمیــری فرزنــد نصــرالله در تاریــخ 1402/1/131402/1/13 مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت. مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

20652065

ــام علــی  ــام علــی بــه ن گواهینامــه پایــه گواهینامــه پایــه 22 بــه شــماره  بــه شــماره 04215089220421508922 و کارت ملــی بــه شــماره  و کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302بــه ن
ــار ســاقط  ــده اســت و از درجــه اعتب ــود گردی ــار ســاقط  مفق ــده اســت و از درجــه اعتب ــود گردی ــخ 1402/4/171402/4/17 مفق ــدالله در تاری ــد ی ــد فرزن ــخ رضــا هداون ــدالله در تاری ــد ی ــد فرزن رضــا هداون

است.است.

23012301

ــخ  ــعلی در تاری ــد عباس ــل فرزن ــوری اص ــداله منظ ــام اس ــه ن ــخ ب ــعلی در تاری ــد عباس ــل فرزن ــوری اص ــداله منظ ــام اس ــه ن ــماره 06823823020682382302ب ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
1402/3/101402/3/10 مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است. مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

ــد عباســعلی در تاریــخ  ــام مریــم شــعبان نیاحصــاری فرزن ــه ن ــد عباســعلی در تاریــخ ب ــام مریــم شــعبان نیاحصــاری فرزن ــه ن ــه شــماره 06823823020682382302ب ــه شــماره کارت ملــی ب کارت ملــی ب

1402/3/101402/3/10 مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت. مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

28012801

گواهینامــه پایــه گواهینامــه پایــه 11 بــه شــماره  بــه شــماره 1212112121 و کارت ملــی بــه شــماره  و کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302بــه نــام ملــک آرا امینــی بــه نــام ملــک آرا امینــی 
کیکوج فرزند عباسعلی در تاریخ کیکوج فرزند عباسعلی در تاریخ 1402/4/171402/4/17 مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است. مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302 و شناســنامه بــه شــماره  و شناســنامه بــه شــماره 21610410532161041053بــه نــام زهــرا منتظــری بــه نــام زهــرا منتظــری 
فرزنــد علــی در تاریــخ فرزنــد علــی در تاریــخ  1402/4/15 1402/4/15مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

ــام مهدیــه طالبــی فرزنــد عباســعلی در تاریــخ 1402/4/11402/4/1   ــام مهدیــه طالبــی فرزنــد عباســعلی در تاریــخ بــه ن کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302بــه ن
مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

ــب  ــام ابوطال ــه ن ــب ب ــام ابوطال ــه ن ــماره 21610410532161041053ب ــه ش ــنامه ب ــماره  و شناس ــه ش ــنامه ب ــماره 06823823020682382302 و شناس ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
میرزافاحــی فرزنــد علــی در تاریــخ میرزافاحــی فرزنــد علــی در تاریــخ 1402/2/281402/2/28 مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت. مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

ــخ  ــعلی در تاری ــد عباس ــدی فرزن ــاق زن ــر غرای ــام جعف ــه ن ــخ ب ــعلی در تاری ــد عباس ــدی فرزن ــاق زن ــر غرای ــام جعف ــه ن ــماره 06823823020682382302ب ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
ــار ســاقط اســت. ــده اســت و از درجــه اعتب ــود گردی ــار ســاقط اســت. مفق ــده اســت و از درجــه اعتب ــود گردی 1402/4/51402/4/5 مفق

29012901

کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 00669372210066937221بــه نــام  ملیحــه نعمــت الــه فرزنــد اصغــردر تاریــخ بــه نــام  ملیحــه نعمــت الــه فرزنــد اصغــردر تاریــخ 1402/04/171402/04/17  
مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302بــه نــام  ملیحــه نعمــت الــه فرزنــد عباســعلی در تاریــخ  مفقــود بــه نــام  ملیحــه نعمــت الــه فرزنــد عباســعلی در تاریــخ  مفقــود 
گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

30213021

ــود  ــود  مفق ــخ1401/10/141401/10/14 مفق ــت در تاری ــم زاده فرزندالف ــب صن ــام طال ــه ن ــخب ــت در تاری ــم زاده فرزندالف ــب صن ــام طال ــه ن ــه شــماره 5539455394ب ــه شــماره شناســنامه ب شناســنامه ب
گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

ــخ 1402/2/201402/2/20   ــام بهــزاد ســعادتي فرزندســیروس در تاری ــه ن ــخ ب ــام بهــزاد ســعادتي فرزندســیروس در تاری ــه ن ــه شــماره 00779059700077905970ب ــی ب ــه شــماره کارت مل ــی ب کارت مل
مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

ــان  ــام عرف ــه ن ــان ب ــام عرف ــه ن ــه شــماره ایران839839//2020لل9595ب ــه شــماره ایرانو کارت ســوخت ب ــه شــماره 00144888090014488809و کارت ســوخت ب ــی ب ــه شــماره کارت مل ــی ب کارت مل
خســروي فرزنــد شــیرعلی در تاریــخ خســروي فرزنــد شــیرعلی در تاریــخ 1401/9/201401/9/20 مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت. مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

ــخ  ــعلی در تاری ــد عباس ــد فرزن ــلیمی معتم ــم س ــام مری ــه ن ــخ ب ــعلی در تاری ــد عباس ــد فرزن ــلیمی معتم ــم س ــام مری ــه ن ــماره 06823823020682382302ب ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
ــار ســاقط اســت. ــده اســت و از درجــه اعتب ــار ســاقط اســت. مفقــود گردی ــده اســت و از درجــه اعتب 1402/3/11402/3/1 مفقــود گردی

ــخ 1402/3/101402/3/10   ــعلی در تاری ــد عباس ــادر فرزن ــدا به ــام لی ــه ن ــخ ب ــعلی در تاری ــد عباس ــادر فرزن ــدا به ــام لی ــه ن ــماره 06823823020682382302ب ــه ش ــی ب ــماره کارت مل ــه ش ــی ب کارت مل
مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.مفقــود گردیــده اســت و از درجــه اعتبــار ســاقط اســت.

70697069

کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 09379035580937903558بــه نــام فهیمــه آل عبــاس فرزنــد محمدحســن در تاریــخ  مفقــود بــه نــام فهیمــه آل عبــاس فرزنــد محمدحســن در تاریــخ  مفقــود 
گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

70997099

کارت ملــی بــه شــماره کارت ملــی بــه شــماره 06823823020682382302 و گواهینامــه  و گواهینامــه 11 بــه شــماره  بــه شــماره 1212112121بــه نــام فرشــید صدرمنــش بــه نــام فرشــید صدرمنــش 
فرزند عباسعلی در تاریخ فرزند عباسعلی در تاریخ 1402/4/121402/4/12 مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است. مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

چاپ آگهی های مفقودی و غرامت المثنیچاپ آگهی های مفقودی و غرامت المثنی

استان سمنان در زمینه تامین گوشت مرغ 
کمبودی ندارد

زهرا جعفری- ایده روز|   مدیرکل دامپزشکی استان سمنان با اشاره به فعالیت 
499 واحد در بخش صنعت طیور، گفت: هیچ کمبودی در زمینه عرضه گوشت مرغ 

در واحدهای توزیعی استان وجود ندارد.

 مدیرکل دامپزشکی استان سمنان با اشاره به فعالیت 499 واحد در بخش صنعت طیور، گفت: 
هیچ کمبودی در زمینه عرضه گوشت مرغ در واحدهای توزیعی استان وجود ندارد.

حمیدرضا حسینی افزود: 2 میلیون و 200 هزار قطعه جوجه ریزی در اردیبهشت و خرداد 

 کشت دانه های روغنی در خراسان جنوبی 31 برابر شد
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی خراسان جنوبی 
گفــت: قبل از دولت ســیزدهم 2 هکتار از ســطح 
زیرکشت استان به دانه های روغنی اختصاص داشت 
و اکنون به 62 هکتار با ســه هــزار درصد افزایش، 

رسیده است.
مهدی جعفری روز دوشنبه به رسانه ها اظهار کرد: 
الگوی کشت استان خراسان جنوبی اباغ شده است 
که متناسب با آن کار پیش می رود به همین منظور 
توســعه و گسترش کشت دانه های روغنی در دستور کار این سازمان قرار 
دارد. وی افزود: همچنین توسعه کشت گلخانه ای در دستور کار قرار دارد به 
طوری که در دولت قبل فقط 84 هکتار گلخانه در استان داشتیم اما اکنون 
50 درصد به این سطح اضافه شده یعنی صنعت گلخانه ای خراسان جنوبی 
به شدت رو به توسعه است. رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان جنوبی 
گفت: عاوه بر این ســال گذشــته 54 هکتار به زیرساخت های گلخانه ای 
اســتان اضافه شد و ســال قبل از آن نیز 37 هکتار به زیرساخت ها اضافه 
کردیم. وی تصریح کرد: با توسعه صنعت گلخانه ای، بازدهی مصرف آب و 

تولید افزایش می یابد تا حداکثر بهره وری را داشته باشیم.
جعفری افزود: همچنین در ســالی که گذشــت سه هزار و 520 هکتار 
به ســطح زیرکشت درختان استان اضافه شد یعنی آمار درختان خراسان 
جنوبی به حدود 100 هزار مورد رســید و از محصولات پر آب بر به سمت 
محصولات کم آب بر حرکت کردیم. وی گفت: ســطح زیرکشت محصولات 
باغی و زراعی خراســان جنوبی همان 170 هزار هکتار است فقط افزایش 
عملکرد در واحد سطح را افزایش دادیم و از همه مهم تر محصولی تولیدی 

شده که تولیدکننده دغدغه بازار فروش آن را نداشته باشد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان جنوبی افزود: الگوی کشت که 
در خراســان جنوبی دنبال می شود همان توسعه محصولات خاردار مانند 
زرشک، عناب، زعفران، پسته و گل محمدی است اما کشت گیاهان دارویی 
و روغنی هم به محصولات کشاورزی استان اضافه شده و در حوزه دامداری 

نیز پرورش شتر و شترداری در دستور کار است.
وی بیان کرد: این موارد نشــان دهنده تناســب الگوی کشت با آنچه 

طبیعت به ما داده و دانش بومی به ما آموخته است.

  کشــت 6 رقم انگور خارجی زودرس در کردســتان موفقیت 
آمیز بود

 معاون پژوهشــی مرکز تحقیقات کشاورزی و منابع 
طبیعی اســتان کردســتان گفت: نتیجه کشت 6 رقم 
انگور خارجی زودرس در راستای اجرای طرح تحقیقی-

ترویجی ســازگاری و مقایسه صفات کمی و کیفی میوه 
برخــی از ارقام تجاری انگور بیدانه خارجی در 2 منطقه 
معتدل و گرم کردستان موفقیت آمیز بود. حامد دولتی 
روز دوشــنبه در کارگاه انتقال یافته هــای تحقیقاتی 
انگور در روستای نزاز شهرســتان سنندج در ارتباط با 
ارقام تجاری و جدید انگور بیدانه خارجی شامل ارقام )بلک سیدلس، تامسون 
ســیدلس، پرلت, فلیم سیدلس , ترکمن 4 و فیستا( و عوامل موثر در انتخاب 
این ارقام برای کاشــت در 2 منطقه معتدل و گرم اســتان گفت: این 6 رقم از 

چهار سال گذشته در 2 منطقه معتدل و گرم استان کشت شد.
وی بیان کرد: نخســتین انگورهای تازه خوری وارد شــده به بازار ایران از 
ارقام زودرس کشت شده مانند یاقوتی و خلیلی در مناطق گرم کشور هستند.

وی ادامه داد: این میوه های نوبرانه با وجود نداشتن کیفیت ظاهری مناسب 
و حبه های کوچک )مانند یاقوتی( در بازار با قیمت بالایی به فروش می رسند 
و سود زیادی نصیب تولیدکنندگان می شود. معاون پژوهشی مرکز تحقیقات 
کشــاورزی و منابع طبیعی استان کردستان اضافه کرد: در صورت کشت ارقام 
زودرس با میوه های درشــت تر و با کیفیت بالاتر در این مناطق و نشان دادن 
سازگاری مناسب، می توان انتظار داشت که هم در اوایل فصل بازار انگورهای 
نوبرانه ایران متنوع تر شــود و هم تاکداران بتوانند ســود قابل قبولی از تولید 

انگور داشته باشند. 
دولتی با بیان اینکه برداشــت انگور محلی در اســتان از اواخر شهریور آغاز 
می شود، یادآور شد: 6 رقم خارجی انگور زودرس کشت شده در استان تا 10 
روز دیگر به مرحله برداشت می رسد و اینگونه برداشت این محصول در استان 
2 ماه زودتر انجام می شــود که باعث صرفه اقتصادی بیشــتر برای کشاورزان 
استان خواهد شد. رئیس اداره ترویج دانش و فناوری سازمان جهاد کشاورزی 
کردســتان هم اظهار کرد: به منظور بررســی صفات کمی و کیفی میوه ارقام 
انگور بیدانه زودرس تجاری در مناطق گرم استان و امکان تولید میوه نوبرانه و 
مقایسه آنها با ارقام محلی منطقه، این تحقیق در2 منطقه استان شامل آلوت 

در منطقه بانه و سیروان در سنندج به اجرا در آمده است.
مهدی فتحی ادامه داد: آگاهی یافتن مستمر و سریع کارکنان بخش ترویج، 
اجرا و بهره برداران پیشــرو از طرح ها و یافته هــای تحقیقاتی کاربردی بخش 
کشــاورزی و انتقال ســریع یافته های تحقیقاتی بین کارشناسان و مروجان از 

دیگر اهداف برگزاری این برنامه است.
در پایان این کارگاه به ســئوالات تعدادی از کشاورزان در ارتباط با مسائل 

زراعی این محصول پاسخ داده شد.

امسال در استان سمنان انجام شد و استان سمنان در زمینه تامین گوشت مرغ مشکلی ندارد.
وی بیان کرد: نیاز استان به گوشت مرغ روزانه بین 40 تا 50 تن است و اکنون تولید گوشت 

مرغ مازاد بر نیاز استان سمنان است و در بازار استان های همجوار توزیع می شود.
حســینی تصریح کرد: قیمت تصویب شــده عرضه گوشــت مرغ در استان سمنان برای هر 
کیلوگرم 73 هزار تومان است و مسوول بررسی نظارت بر مراکز عرضه در زمینه فروش مرغ به 

قیمت تنظیم بازار بر عهده سازمان جهاد کشاورزی است.
وی خاطر نشــان کرد: شهروندان استان سمنان بابت موجودی گوشت مرغ، گوشت منجمد 
مرغ، گوشــت قرمز و تخم مرغ در اســتان نگرانی نداشته باشند و این اقام به صورت روزانه به 
اندازه نیاز عادی در شهرستان ها توزیع می شود. مدیرکل دامپزشکی استان سمنان بیان کرد: 499 
واحد با ظرفیت 14 میلیون و 251 هزار و 974 قطعه در بخش صنعت طیور استان فعال است.

وی اضافه کرد: از مجموع واحدهای فعال در زمینه صنعت طیور در استان سمنان 386 واحد 
مربوط به پرورش مرغ گوشتی با ظرفیت 9 میلیون و 690 هزار و 800 قطعه است.

مدیرکل دامپزشــکی استان سمنان گفت: سه ماه نخســت امسال کانون معدومی به خاطر 
بیماری نیز در صنعت طیور استان گزارش نشد.

  شناسایی 2 کانون بیماری دامی در بهار 1402
حســینی ابراز داشت: 2 کانون بیماری دامی در بهار 1402 در استان سمنان شناسایی و با 

اقدامات بهداشتی به موقع کارشناسان دامپزشکی به سرعت کنترل و مهار شد.
وی با اشاره به کاهش 60 درصدی شمار کانون های بیماریهای دامی در بهار امسال در مقایسه 
با مدت مشــابه ســال گذشته، ابراز کرد: بهار سال گذشــته پنج کانون بیماری دامی در استان 
ســمنان شناسایی و مهار شد و طاعون نشخوارکنندگان کوچک،آبله، تب برفکی گاوی و هاری 

جزو کانون های بیماری شناسایی شده استان سمنان در بهارسال 1401 بود.
وی تصریح کرد: کانون های بیماری دامی نظیر تب برفکی گوسفندی ، لامپی اسکین ، شاربن 
، تب سه روزه ، و تب کریمه کنگو دام، در استان سمنان با همراهی بهره برداران و کارشناسان 

دامپزشکی طی بهار سال گذشته و امسال گزارش نشد.
وی بیان کرد: تعداد مراقبهای بیماری سل و بروسلوز شامل چهار هزار و 238 راس آزمایش 
سل و پنج هزار و 120 مراقبت فعال بروسلوز در سه ماه اول سال جاری توسط دامپزشکی استان 
سمنان صورت گرفت که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته حدود 20 درصد ارتقاء داشت.

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان اعام کرد : 261 هزار و 990 راس گوسفند علیه بیماری 
آبله گوسفندی و 63 هزار و 814 راس بز علیه آبله بز، 100 هزار و 793 راس گوسفند و بز علیه 
بیماری شاربن، 376 هزار و 352 راس دام سبک علیه بیماری طاعون نشخوارکنندگان کوچک و 
همچنین یکهزار و 647 قاده سگ علیه بیماری هاری در بهار امسال در استان سمنان واکسینه 
شــدند. پیشگیری از ورود، توسعه و گســترش بیماری های واگیر در دامداری در راستای حفظ 
سامت و بهداشت دام جهت تولید محصولات دامی سالم همچنین کاهش اثرات مخرب تولیدی 
ناشی از بیماری های مسری می تواند از تحمیل هزینه های درمان دام به دامداران جلوگیری کند.

 رییس ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشــور با اشاره به افزایش 
گرمای هوا و خشــک شدن پوشش گیاهی و علفزارها در عرصه های منابع 
طبیعی، بر لزوم پیشــگیری از بروز آتش سوزی در جنگل ها و مراتع تاکید 

کرد.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، »عباسعلی نوبخت« در سی و دومین 
جلســه وبیناری طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت برگزار شد، اظهار 
کرد: با افزایش گرمای هوا اکنون شــاهد خشــک شدن پوشش گیاهی و 
علفزارها در عرصه های منابع طبیعی هســتیم که کوچکترین بی احتیاطی 
و عدم رعایت ایمنی در عرصه، ســبب می شــود تا جنگل ها و مراتع کشور 

دچار خسارت های جبران ناپذیر شوند.
معاون وزیر جهاد کشاورزی، از نیروهای حفاظتی بویژه از یگان حفاظت 
منابع طبیعی در سراسر کشور خواست با افزایش گشت و مراقبت و انجام 
هشــدارهای لازم از بروز هرگونه حریق در منابع طبیعی پیشگیری کنند.

نوبخت حفاظت از منابع طبیعی را از اولویت های مهم و اساسی سازمان 
منابع طبیعی برشــمرد و یادآور شد: در کنار حفاظت از داشته های موجود 

به غنی ســازی و احیای جنگل ها خواهیم پرداخت.

  تولید 248 میلیون اصله نهال در کشور
وی که به صورت وبیناری با مدیران کل منابع طبیعی اســتان ها ســخن 
می گفت، افزود: طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت در استان ها با قوت 
در حال پیگیری اســت و نقش بخش خصوصی و جوامع محلی در کنار سایر 
بخش های دولتی در تولید نهال بســیار چشمگیر است.رییس سازمان منابع 
طبیعی و آبخیزداری کشور همچنین به نقش زنان در تولید نهال و بذرکاری 

در طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت اشــاره کرد و گفت: در اســتان 
کرمانشــاه از جمله روســتای بزمیرآباد شهرستان سرپل ذهاب، زنان با ایجاد 
نهالســتان های خانگی و کاشت بذر در گلدان توانستند به خوبی در این طرح 
ایفای نقش کنند و این اقدام زنان را در استان های قزوین، لرستان و هرمزگان 
نیز شاهد هستیم که جا دارد زمینه حضور آنان در رسانه ملی فراهم شود تا 
افکار عمومی از اقدامات زنان در کنار مردان آگاهی پیدا کنند.وی یادآور شد: 
در کنار فعالیت های چشمگیر و اقدامات همه جانبه برای تولید نهال، انتقاداتی 
نیز نســبت به طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت وجود دارد که البته 
از نقدها و راهکارهای ســازنده منتقدین استقبال می کنیم زیرا معتقدیم که 
منتقدین تاش دارند تا افکار عمومی را با واقعیت روبرو کنند.نوبخت از تولید 
بیش از 248 میلیون اصله نهال در نهالستان های دولتی و خصوصی خبر داد 
و گفت: تمامی نهال های تولیدی در نهالستان ها موجود است و دبیرخانه ستاد 
مردمی کاشــت یک میلیارد درخت این آمارها را از ادارات کل منابع طبیعی 
درخواست کرده است تا مورد راستی آزمایی قرار دهد.وی تصریح کرد: ما وظیفه 
داریم به افکار عمومی و مردم اطاعات درســت ارائه کنیم و ارائه اطاعات و 
آمارهای نادرست هیچ جایگاهی در منابع طبیعی ندارد و اصاً پذیرفتنی نیست.

تولید بذرهای هیبریدی تضمین کننده امنیت غذایی است

تاکید سازمان منابع طبیعی بر پیشگیری از حریق در جنگل ها و مراتع

 رئیس دانشگاه تهران تاثیرگذاری نهاد علم بر ارتقای حوزه کشاورزی را 
مستلزم اتصال کشاورزی با فناوری های جدید دانست و گفت: تولید بذرهای 

هیبریدی تضمین کننده امنیت غذایی و ارتقای بهره وری کشــاورزی است.
 سید محمد مقیمی در مراسم رونمایی از محصول تجاری سازی شده بذر 
هیبریدی ملون و خربزه در دانشــکدگان کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه 
تهران، اظهار داشــت: از آنجا که حضرت امام خمینی)ره(، کشــاورزی را به 
عنوان محور استقال کشــور قلمداد می کردند و رهبر عزیز انقاب اسامی 
نیز با تاکید بر بحث امنیت غذایی، همواره گوشزد می کنند که کشاورزی یک 
حوزه مهم، کلیدی و استراتژیک برای توسعه و امنیت پایدار کشور است، ما 
دانشــگاهیان وظیفه داریم از ظرفیت کسب وکارهای دانش بنیان برای تحقق 

این رویکرد راهبردی بهره گیریم.
رئیس دانشــگاه تهران با اباغ ماموریت تولید و تجاری ســازی بذرهای 
هیبریدی محصولات کشــاورزی مختلف به دانشــکدگان کشاورزی و منابع 
طبیعــی، تاکید کرد: تولید بذرهای هیبریدی متناســب با شــرایط اقلیمی 
کشــور، تضمین کننده امنیت غذایی و ارتقای بهره وری کشاورزی است و با 
توجه به زمان بر بودن اینگونه پروژه های تحقیقاتی، ضمن حمایت همه جانبه، 

لازم اســت برنامه و سازوکارهای دائمی برای اینگونه پروژه ها طراحی شود.
وی بیان کرد: هر چند پیشــرفت ها در عرصه کشاورزی قابل انکار نیست 
ولی در مقایســه با پیشــرفت های جهانی در این زمینه، جای کار بســیاری 
داریم. یکی از دغدغه های مردم که بعضا از دانشــگاهیان پرســش می کنند، 
این است که چرا با وجود ظرفیت موجود در بخش کشاورزی به عنوان یکی 
از مزیت های مهم کشــور و همچنین نگاه استراتژیک نظام به این حوزه، اما 
نقش کشــاورزی در تولید ناخالص ملی، توســعه کسب وکارها و خودکفایی 

محصولات به اندازه مورد انتظار نیست.
مقیمی نبود مدیریت یکپارچه منابع و امکانات را حلقه مفقوده و مهمترین 
مشکل حوزه کشاورزی در کشور دانست و اظهار داشت: علیرغم ظرفیت های 
خوبی که در کشور به لحاظ اقلیم چهار فصل، اعضای هیات علمی متخصص، 
سابقه و قدمت دانشکدگان کشــاورزی و منابع طبیعی و دیگر ظرفیت های 
فوق العاده در زمینه کشــاورزی وجود دارد و مقامات ارشــد کشور هم روی 
آن تاکید دارند، اما خروجی آن متناســب با انتظارات نیســت. بهره وری در 
کشاورزی در پایین ترین سطح قرار دارد و امنیت غذایی آن گونه که شایسته 

است، تامین نشده است.
اســتاد دانشــگاه تهران با تاکید بر ظرفیت های اســتان البرز و ظرفیت 
دانشکدگان کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه تهران در کرج، گفت: با همت 
و اراده  مســئولان استان البرز همه چیز آماده است تا یک اتفاق مهم را رقم 

بزنیم. در ســتاد دانشــگاه تهران آماده هر گونه همکاری هستیم و وقتی در 
شــعار دانشگاه تهران مبنی بر "جهاد علمی برای تحقق دانشگاه کارآفرین با 
رویکرد مســئولیت پذیری اجتماعی " صحبت از دانشگاه کارآفرین می کنیم 
و رویکرد مســئولیت پذیری اجتماعی را مورد توجه قرار می دهیم، تاش  ما 
این اســت که تمرکز را روی حل مسائل کلیدی جامعه قرار دهیم و با حس 

مسئولیت پذیری اجتماعی در خدمت جامعه باشیم.
وی تاثیرگذاری نهاد علم بر ارتقای حوزه کشــاورزی را مســتلزم اتصال 
کشــاورزی با فناوری های جدید دانســت و گفت: به نظر می رسد این تفکر 
و احســاس نیاز به علم و فناوری که در عامه مردم ایجاد شــده، یک فرصت 

برای دانشگاه است.
 بــا عنایت به اینکه اســتان البرز ظرفیت های مناســبی برای اســتقرار 
آزمایشگاه های کشاورزی و فناوری های مربوطه دارد، دانشکدگان کشاورزی 
و منابــع طبیعی هم مزیت ویژه ای برای این اســتان ایجاد کرده و مدیریت 
اجرایی اســتان با همــت و اراده بدنبال بهره برداری از این ظرفیت هاســت، 
همگی باید تاش کنیم از این فرصت برای توســعه اســتان و کل کشــور 
حداکثر بهره را ببریم. مقیمی ابراز امیدواری کرد: با ظرفیت علمی دانشــگاه 
تهران و با همکاری مســئولان استان البرز بتوانیم ایده قرارگاه کشاورزی و 
امنیت غذایی دانش بنیان را که چندی پیش از طرف دانشکدگان کشاورزی 
و منابع طبیعی دانشــگاه تهران مطرح شده است، با موفقیت به مرحله اجرا 
درآوریم و بتوانیم کســب وکارهای دانش بنیان مربوط به حوزه کشاورزی را 
توســعه داده و با تولید محصولات دانش بنیان کشــاورزی، در زمینه ارتقای 
بهره وری کشاورزی، امنیت غذایی و اشتغال بخش عظیمی از فارغ التحصیان 

این حوزه گام مهمی برداریم.

  حسینی ابراز 
داشت: 2 کانون 
بیماری دامی در 

بهار 1402 در استان 
سمنان شناسایی و 

با اقدامات بهداشتی 
به موقع کارشناسان 

دامپزشکی به سرعت 
کنترل و مهار شد.

ده
چکی
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ایده روز 
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شماره : 1695

کاهش مصرف برق در بخش خانگی سبب رشد 
و رونق تولید می شود

 حضور بازرسان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بهزیستی 
گلستان

محمدعلی شربتدار: خبرنگار گلستان | صبح روز 
چهارشنبه 14 تیر ،جمعی از بازرسین وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی ضمن حضور در گلستان از اداره 

کل بهزیستی استان بازدید کردند.
 به گــزارش روابط عمومی اداره کل بهزیســتی 
گلستان؛ صبح روزچهارشنبه 14 تیر  باحضور آقای 
سیری رئیس اداره ارتباطات و رسیدگی به شکایات 

وزارت تعــاون کار و رفاه اجتماعی و خانم داداش علی، رئیس گروه ارزیابی 
عملکرد وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی از روند خدمت رســانی بهزیستی 

گلستان به جامعه هدف بازدید و بررسی شد.
عارف کیانی مدیرکل بهزیســتی اســتان در این دیدار برلزوم پیگیری 
مطالبات فرااستانی جامعه هدف و برخی همگرایی های درون وزارتخانه ای 
تاکید کرد. گفتنی اســت این بازدید ها بصورت دوره ای و از تمام دســتگاه 

های تابعه این وزارت خانه انجام می شود.

 محرابیان: مصرف برق به بیش از ۷۲ هزار مگاوات می رسد
 وزیر نیرو گفت: پیش بینی می شــود تا ساعت های آینده میزان مصرف 
برق به ۷۲ هزار و 4۰۰ مگاوات افزایش یابد؛ بر همین اســاس از مشترکان 

درخواست می شود در مصرف صرفه جویی کنند.
 »علی اکبر محرابیان« در گفت وگویی افزود: هفته بسیار گرمی را پشت 
ســر می گذاریم، به طوری که شدت گرما بر اساس اعلام سازمان هواشناسی 

در 11 سال اخیر بی سابقه است.
وی ادامه داد: شــبکه برق کشــور با وجود این شرایط دمایی در پایداری 

کامل قرار داشته و تولید برق همچنان ادامه دارد.
وزیر نیرو بیان داشت: روز گذشته میزان مصرف به مرز ۷۲ هزار مگاوات 
رسید و برای امروز پیش بینی می شود تا ۷۲ هزار و 4۰۰ مگاوات افزایش یابد.

محرابیان گفت: این میزان مصرف نســبت به مدت مشابه سال گذشته 
حدود ۶ هزار مگاوات و نســبت به رکورد سال گذشته نیز بیش از سه هزار 

مگاوات بیشتر است.
وی درباره احتمال خاموشــی در کشور، خاطرنشــان کرد: به هیچ عنوان 
خاموشی نخواهیم داشت و همه تلاش ها بر این است که برق موردنیاز همه 

بخش های کشور تأمین شود.
وزیر نیرو افزود: ممکن اســت حوادث جزئی بروز کرده و خاموشی ایجاد 

کند؛ اما عمومی نیست.
محرابیــان ضمن تشــکر از همراهی مردم در رعایــت مصرف، بر تداوم 
صرفه جویی از سوی همه مشترکان تأکید کرد و گفت: همراهی همه مردم 

امکان تامین برق را فراهم می کند.

 برق ۶۸ اداره پرُ مصرف پایتخت قطع شد/ شهروندان تهرانی 
مصرف را کاهش دهند

شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: برق 
۶۸ اداره پرمصرف تهران امروز )دوشــنبه 1۹ تیر ماه( قطع شد و شهروندان 
تهرانــی مصرف برق خود را کاهش دهند. به گزارش شــرکت توزیع نیروی 
برق تهران بزرگ، در اطلاعیه شرکت توزیع نیروی برق آمده است: به اطلاع 
شــهروندان تهرانی می رساند با افزایش دمای هوا، مصرف برق کشور به شکل 
بی سابقه ای افزایش پیدا کرده است. با وجود اجرای همه تمهیدهای فنی ممکن، 
حفظ پایداری شــبکه توزیع برق در شرایط فعلی نیازمند همراهی همه جانبه 
مشترکان با خادمان خود در صنعت برق است. این شرکت از همه مشترکان 
خود در شــهر تهران درخواســت دارد با حداکثر صرفه جویی در مصرف برق 
به پایداری شــبکه توزیع برق کمک کنند. شــرکت توزیع نیروی برق تأکید 
کرد: امروز دوشنبه؛ 1۹ تیرماه برق ۶۸ دستگاه اجرایی پرمصرف شهر تهران 
که اقدام به کاهش مصرف برق نکرده اند قطع شــد و میزان مصرف برق همه 
ادارات پایتخت نیز با اســتفاده از شمارگرهای هوشمند به صورت لحظه ای در 
حال رصد و پایش است. تنظیم دمای سامانه های سرمایشی بر روی عدد ۲4 
یا ۲۵ درجه ســانتیگراد، استفاده از دور کند کولر آبی، خودداری از استفاده 
هم زمان از وسایل برقی پرمصرف، شستشو و اتوکشی لباس و استفاده از ماشین 
ظرف شویی در ساعات ابتدایی یا پایانی روز، استفاده حداکثری از روشنایی روز، 
جایگزینی لامپ های کم مصرف با لامپ های فوق کم مصرف LED، بسته بودن 
درب اتاق های بدون استفاده در زمان فعالیت سامانه های سرمایشی و استفاده 
از برنامه های کوتاه مدت و شستشوی سریع با دمای پایین ماشین لباسشویی 

از جمله راهکارهایی است که می تواند به کاهش مصرف برق کمک کند.

 مصرف برق به مرز هشدار رسید؛ مردم صرفه جویی کنند
سخنگوی صنعت برق با اشاره به افزایش شدید مصرف برق گفت: مصرف 
برق کشــور امروز و در این ساعت در آســتانه ۷۳ هزار مگاوات قرار گرفته و 
شدت گرما تجهیزات برق را تحت تأثیر قرار داده که از مردم درخواست داریم 
در صرفه جویی کنند. »مصطفی رجبی مشــهدی« افزود: مصرف برق اکنون 
به ۷۲ هزار و 4۰۰ مگاوات رسیده که مصرف بسیار بالایی به شمار می رود.
وی ادامه داد: ظهر امروز عدد مصرف به ۷1 هزار و ۸۰۰ مگاوات رسیده بود.

مدیرعامل شرکت مدیریت شــبکه برق ایران خاطرنشان کرد: اکنون و با 
وجود مصرف بسیار بالا شبکه در پایداری کامل قرار دارد و نیروگاه ها با ظرفیت 
کامل در حال تولید برق هستند. رجبی مشهدی گفت: اکنون شبکه برق زیر 
فشــار بسیار بالایی قرار دارد؛ لذا از مردم درخواست می شود هرچقدر بیشتر 
می توانند در مصرف صرفه جویی کنند تا امکان تأمین برق بیشتر فراهم باشد.

وی ادامه داد: برنامه ریزی شــده تا خاموشی نداشته باشیم و همه صنعت 
بــرق تلاش خود را بکار گرفته تا برق همه مناطق کشــور را به بهترین وجه 

تأمین کنند.

 مصرف برق کشور به مرز ۷۲ هزار مگاوات رسید/ صرفه جویی 
در بخش خانگی ضروری است

وزارت نیرو اعلام کرد: بر اســاس آخرین گزارش ارسالی شرکت مدیریت 
شبکه برق ایران، مصرف برق کشور در روز گذشته به ۷1 هزار و ۹۸۷ مگاوات 
رسید که براین اساس ضروری است مشترکان خانگی برای حفظ پایداری شبکه 
بــرق 1۰ درصد در مصرف صرفه جویی کنند. به گزارش وزارت نیرو، هم زمان 
با تشــدید گرمای هوا در روزهای پایانی نخستین ماه تابستان 14۰۲، میزان 
مصرف برق در کشــور برای دومین بار رکورد زد، به طوری که روز گذشــته، 
یکشــنبه میزان مصرف برق کشــور به ۷1 هزار و ۹۸۷ مگاوات رسید. بر این 
اساس لازم است که همه هموطنان در سراسر کشور به منظور تأمین برق پایدار 
در مصــرف بهینه برق و صرفه جویی همکاری لازم را صورت دهند. این مهم 
از طریق به کارگیری روش های ساده میسر خواهد بود و مردم می توانند بدون 
آنکه رفاه خود را کاهش دهند با اعمال روش های ســاده به مدیریت مصرف 
برق و گذر از این شرایط بحرانی کمک کنند. روش های ساده، ازجمله اینکه 
در ســاعت اوج مصرف که از ســاعت 11 تا 1۷ و ۲۰ تا ۲۳ است از استفاده 
وســایل برقی پرمصرف اجتناب کرده و یا دمای کولرهای گازی خود را روی 
عدد ۲4 تنظیم و یا از دور کند کولرهای آبی استفاده کنند. »مصطفی رجبی 
مشهدی« مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران در این باره تأکید کرده 
است که فقط با 1۰ درصد صرفه جویی در مصرف برق کمک بزرگی به تأمین 

برق پایدار برای همه هم وطنان خواهند شد.

الهه آذری - ایده روز  |  ســال گذشته اعمال روش مدیریت مصرف در بخش خانگی و اختصاص پاداش خوش مصرفی 
برای این بخش رشد تولید در صنایع بزرگ را رقم زد، اما این وضعیت در سال جاری چگونه رقم خواهد خورد؟

تهدیدسازی کوه زباله عمارت برای دستاوردهای سد هراز
 بلاتکلیفی مستمر و چند ساله حل معضل سایت دپوی زباله عمارت آمل در 
نزدیکی محل ساخت سد هراز علاوه بر این که نگرانی هایی بابت آلوده شدن آب 
این ســد در آینده ایجاد کرده است، پیشرفت چشمگیر سرعت عملیات اجرایی 
این سد مهم شمال کشور که طی دو سال اخیر رقم خورده را نیز تهدید می کند.

 ساخت سد هراز در مازندران با سرعت بخشیدن به روند اجرایی آن طی دو 
ســال اخیر در حالی از نیمه گذشــته که از یک سو به اعتقاد برخی کنش گران 
محیط زیست و چهره های علمی، حل نشدن معضل سایت زباله عمارت مشکلاتی 
برای کارکرد این سد پس از بهره برداری ایجاد می کند و از سوی دیگر با توجه به 
حساسیت های محیط زیستی، بلاتکلیفی این سایت زباله می تواند سرعت عملیات 

اجرایی سد را کاهش دهد و حتی روند اجرای آن را با وقفه مواجه کند.
ســاخت ســد هراز در مازندران در حالی از نیمه گذشته است که خطر تکرار 
سرنوشت سدگتوند خوزستان بسیاری از کارشناسان و حتی شهروندان مازندرانی 
را نگران کرده اســت. سد گتوند خوزستان که به خاطر جانمایی غیر کارشناسی 

آب شیرین و زلال رودخانه کارون را به آب شور پشت سد گتوند تبدیل کرد.
امروز نخبگان دانشگاهی هشدار می دهند، اگر شیرابه ها و زباله عمارت آمل 
که در چهار کیلومتری تاج سد هراز واقع شده است برای آن چاره اندیشی نشود 
گتوندی دیگر در کمین مازندران خواهد بود. و آب زلال و خروشان رودخانه هراز 

را به آب آلوده و غیر قابل استفاده در پشت سد هراز تبدیل خواهد کرد.
هراز یکی از رودهای پر آب مازندران است که از دره لار در جنوب کوه دماوند 
سرچشمه گرفته و به دریای خزر می ریزد. رودخانه هراز در یک دره نسبتا پهن به 
طرف شمال جریان یافته است و در مسیر چندین روستا و محله عبور کرده و آب 

11۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی مازندران را تامین می کند.
زمین های شــالیزاری آمل، بابل، فریدونکنار و نور از آب رودخانه هراز تامین 
می شــوند. اهمیت سد هراز در حدی است که مهار آب های سطحی مازندران با 
وجود همه ســدها و آب بندان های اســتان 1۰ درصد است در حالی که آب سد 

هراز به تنهایی می تواند 14 درصد مهار آب داشته باشد.
سد ۶۵۰ میلیون متر مکعبی هراز که بزرگترین سد شمال کشور و چهارمین 
سد بزرگ کشور محسوب می شود به عنوان یکی از پروژه های مهم آبی در کشور 

محسوب می شود عملیات اجرایی آن در سال 1۳۸۹ آغاز شده است.
هر چه به زمان تکمیل سد هراز نزدیک تر می شویم تهدید و خطر شیرابه و زباله 
عمارت برای این سد بیشتر جلوه گری می کند و در صورت بروز فاجعه آلودگی 

آب این سد خسارت آن از سد گتوند هم بیشتر خواهد بود.
کارشناسان و چهره های علمی محیط زیست نگران هستند که آب شیرین و 
خروشان هراز که یکی از رودخانه های پرآب مازندران است با پیوندی نامبارک با 
شیرابه های زباله عمارت از مدار مصرف کشاورزان خارج و به سرنوشت شوم سد 
گتوند که آب شیرین و سالم را با حل شدن کوه نمکی در سد به آب شور تبدیل 

کرده است دچار شود.
چهره های علمی و متخصص بر این باور هستند تا دیر نشده هر چه زودتر باید 

برای حل مشکل شیرابه و زباله عمارت چاره اندیشی شود.

 تجربه تلخ سد گتوند برای همه یک مبنا باشد
دکتر فرهاد قادری عضو علمی دانشگاه صنعتی نوشیروانی بابل گفت: در حال 
حاضر تجربه هایی تلخ مانند آنچه در سد گتوند اتفاق افتاد مانند یک آینه تمام 

نما جلوی چشمانمان است و باید برای همه یک مبنا و درس باشد.
وی بیان کرد: به هیچ عنوان نباید اجازه دهیم سدهراز مازندران برای همه به 
عنوان یک مثال از سدهای شکست خورده مطرح شود و این جمله مصداق پیدا 

کند که چرا در احداث سد دغدغه ها و هشدارها جدی نگرفته شد.
وی افزود : در حوزه سد سازی در کنار تجربه های موفق، برخی از تجربه های 

ناموفق در کشور داریم که ناشی از کم دقتی در مطالعه طرح و برنامه ریزی نادرست 
قبل از آبگیری سد می باشد.

این دانشیار مهندسی محیط زیست بیان کرد: در حال حاضر نباید اجازه دهیم 
آب زلال هراز به آب آلوده به شیرابه های زباله پشت سد تبدیل شود.

 هرچه سریعتر چاره اندیشی شود
عضو هیات علمی دانشــگاه صنعتی نوشــیروانی بابل گفت: در حال حاضر 
مجموعه هایی که در این فرایند نقش دارند باید برای حل مشکل تا دیر نشده اقدام 
و چاره جویی کنند. وی اظهار داشت: برنامه ریزی و طرح مطالعات حل زباله عمارت 
آمل باید به صورت جدی در دستور کار قرار گیرد تا این دغدغه ها به صورت کامل 
برطرف شود. وی افزود : در حال حاضر روزانه حدود 4۰۰ تن زباله در عمارت دپو 

می شود که محل دپوی زباله تا تاج سد حدود 4 کیلومتر فاصله دارد.
عضو کارگروه پسماند ویژه و صنعتی سازمان محیط زیست گفت: شیرابه های 
زباله عمارت تهدید جدی برای آب سد هراز می باشد که می تواند تجربه تلخی در 

زمینه سدسازی کشور را در مازندران تکرار کند.

 سازه سد هراز اتفاق خوب مهندسی ایران
عضو هیات علمی گروه مهندسی محیط زیست دانشگاه صنعتی نوشیروانی بابل 
گفت: سازه سد هراز به لحاظ مهندسی یک اتفاق مبارک برای کشور و مازندران 

است که می تواند منشا خیر و برکت برای کشاورزان باشد.
وی افزود: ســد هراز به عنوان یکی از ســدهای در حال ساخت کشور است 
که آب شالیزاری زمین های بزرگترین دشت مازندران را در شهرهای آمل، بابل، 

فریدونکنار و نور تامین می کند.
وی اظهار داشت: سد هراز امید کشاورزان است به شرطی که مشکل زباله و 

شیرابه دو کوه بزرگ زباله در عمارت برطرف شود.
دکتر قادری این را هم گفت که سد پیشرفت فیزیکی قابل توجهی داشته اما 
مشکل زباله عمارت برطرف نشده و هنوز فکر اساسی برای حل آن صورت نگرفته 
است. عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی نوشیروانی بابل بیان کرد: آب سد هراز اگر 
با شیرابه ها و زباله عمارت آلوده شود نه تنها سودی برای کشاورزان و شهروندان 

نخواهد داشت بلکه به عنوان یک مشکل جدی به آنها آسیب خواهد زد.

 تخلیه زباله عمارت ۱۱ سال زمان می برد
مدیر کل محیط زیست مازندران در حاشیه بازدید از سایت زباله عمارت گفت 
: با توجه به امکانات و زیرساخت های موجود به فرض مشخص کردن یک مکان 
مناسب دیگر، برای انتقال زباله عمارت 11 سال زمان می برد تا این کار انجام شود.

عطاالله کاویان افزود : در حال حاضر بیش از ۲ میلیون تن زباله در عمارت دپو 
و در یک جا تلمبار شده است. وی افزود : سازمان محیط زیست مجوز احداث سد 

را منوط به حل معضل زباله عمارت در نظر گرفت و آب منطقه ای تعهد محضری 
داده اســت که دو سال قبل از افتتاح سد هراز مشکل زباله عمارت برطرف شود 
که تهدیدی برای آب سد نباشد. وی تصریح کرد : برای حل مشکل زباله عمارت 
چندین جلسه مشترک با دستگاه های مرتبط برگزار شد و در نهایت در آخرین 
تصمیم به این نتیجه رســیدیم که محل دپوی زباله عمارت در آمل باید ایزوله 
شود به شکلی که شیرابه به آب سد نفوذ نکند. این مقام مسوول گفت : دانشگاه 
امیرکبیر فاز مطالعاتی این طرح را انجام داده و به این نتیجه رســیده که ایزوله 
در عمارت جواب می دهد. کاویان تصریح کرد : آب منطقه ای و دانشگاه امیرکبیر 
طرح ایزوله عمارت را آغاز کردند و البته دانشگاه علوم پزشکی مازندران هم باید 
تضمین دهد که اجرای این طرح مشکلی برای آب شرب سد هراز نخواهد داشت.

وی افزود : طرح ایزوله زباله عمارت با رییس سازمان محیط زیست هماهنگ 
شد که نظر رییس سازمان این است که اگر این طرح جواب می دهد اجرا شود.

مدیر کل حفاظت محیط زیست مازندران گفت : در حال حاضر تقاضای اساسی 
ما این اســت کاری که دانشگاه امیر کبیر آغاز کرده کمک شود تا فرایند ایزوله 

شیرابه و زباله عمارت سرعت بگیرد.

 آب منطقه ای برای انجام تعهدات آمادگی کامل دارد
مدیرعامل شرکت آب منطقه مازندران گفت : آب منطقه ای برای حل مسئله 
زباله عمارت و انجام تعهدات آمادگی کامل دارد و این معضل باید به هر شــکل 
ممکن با یک برنامه جامع برطرف شود که در حال حاضر درخواست ما از مسئولان 
شهرستان و استان آن است که در حل معضل زباله به آب منطقه ای کمک کنند 

تا عملیات ساخت سد هراز با مشکل مواجه نشود.
به گزارش روابط عمومی شــرکت آب  منطقه ای مازندران، حیدر داوودیان در 
جلسه با فرماندار ویژه آمل که با حضور معاونان و مدیران این شرکت به میزبانی 
فرمانداری آمل برگزار شد، با اشاره به اهمیت و ضرورت ساخت سد هراز، اظهار کرد: 
در حالی که کل مهار آب های سطحی استان با وجود همه سدها و آب بندان های 
ما حدود 1۰ درصد است، سد هراز به تنهایی می تواند 14 درصد مهار آب داشته 

باشد و این نشان می دهد که سد هراز چقدر می تواند برای استان مهم باشد.
وی با بیان این  که ساخت سد هراز نگرانی ما بابت تامین آب کشاورزی دشت 
مهم و استراتژیک هراز را برطرف می کند، افزود: فرآیند اجرایی ساخت سد طی 
دو سال اخیر با جدیت در حال پیشرفت است و رشد مطلوبی دارد تا هر چه زودتر 

این پروژه تکمیل شود.
وی اظهار داشــت: تیمی هم برای پیگیری اعتبارات سد هراز تشکیل شد که 

توان رایزنی ما برای جذب اعتبار ساخت سد را افزایش داده است.

 زباله مانع اصلی جذب اعتبارات ملی برای سد هراز
مدیر عامل شــرکت آب  منطقه ای مازندران خاطرنشان کرد: با حمایت دولت 
سیزدهم و با پیگیری شخص استاندار سال گذشته اعتبار مصوب سد از 4۰ میلیارد 
تومان به 44۰ میلیارد تومان رسید، اما معضل زباله سایت عمارت تخصیص این 
اعتبارات را با مانع بزرگی مواجه کرده و ســبب شــده که از 44۰ میلیارد تومان 

مصوب فقط ۷۲ میلیارد تومان نقدی دریافت شود.
داوودیان اضافه کرد: در حالی که ساخت سد هراز سبب می شود زباله از منطقه 
عمارت تعیین تکلیف و انباشت آن متوقف شود، برخی فشارها در جهت تسریع در 

تعیین تکلیف زباله سبب شده روند اجرای سد با چالش مواجه شود.
مدیر عامل شرکت آب  منطقه ای مازندران اظهار کرد: متاسفانه جذب اعتبارات 
برای ســد با مانع زباله روبه رو شده که انتظار می رود دستگاه های متولی هر چه 
ســریع تر در تعیین تکلیف محل دپو اقدام کنند در غیر این صورت برای تامین 

اعتبار ساخت سد مهم هراز با چالش مواجه خواهیم شد.

 معاون برنامه ریزی و توسعه کسب و کار هلدینگ خلیج فارس با بیان اینکه 
طرح »الفین« پتروشیمی گچساران وارد مرحله اجرایی شد، گفت: محصول این 

طرح پتروشیمی، تولید یک میلیون تن اتیلن در سال است.
 نشست خبری پتروشیمی گچساران با حضور جمعی از اصحاب رسانه به 

مناسبت اجرایی شدن طرح الفین پتروشیمی گچساران برگزار شد.
در این نشست »حسن نشان زاده مقدم«، معاون برنامه ریزی و توسعه کسب 
و کار هلدینگ خلیج فارس گفت: در سال 1۳۰۲ اولین مطالعات زمین شناسی 
برای شناسایی مناطق نفت خیز در شهرستان گچساران انجام شد و در سال 

1۳1۸ اولین چاه نفت در این شهرستان به بهره برداری رسید.
وی نقشه راه هلدینگ خلیج فارس را به سرانجام رساندن طرح های بر زمین 
مانده ذکر کرد و گفت: مجتمع پتروشیمی گچساران از زمان صدور مجوز در 1۹ 
سال پیش، با فراز و نشیب های فراوانی روبه رو بوده که تغییرات زیاد مدیریتی، 
تعدد پیمانکاران، مسائل ناشی از تحریم و از همه مهم تر نبود پشتیبانی مالی 

از آن جمله هستند که مانع قرار گرفتن این مجتمع در مدار تولید شدند.

نشان زاده محصول طرح الفین پتروشیمی گچساران را یک میلیون تن اتیلن 
در ســال ذکر کرد که خوراک مجتمع های واقع در مسیر خط لوله سراسری 
اتیلن غرب و همچنین مجتمع های ممسنی، دهدشت، بروجن، پلیمر گچساران 

و کازرون را تأمین می کند.
وی گفت: تلاش شده بیش از ۸۰ درصد نیازمندی های این پروژه از جمله 
کاتالیســت های مورد نیاز مجتمع، مشعل های کوره ها، مخازن تحت فشار از 

داخل تأمین شود.
معاون برنامه ریزی و توسعه کسب و کار هلدینگ خلیج فارس گفت: این 
مجتمع در آینده خواهد توانست از فلرسوزی جلوگیری کند و موجب رونق 

شهرستان گچساران شود.
نشــان زاده گفت: یک میلیون و ۲۵۰ هزار تن در سال گاز اتان از شرکت 
پالایــش گاز بیدبلند خلیج فارس با خط لوله ای به طول ۹۰ کیلومتر خوراک 

طرح الفین پتروشیمی گچساران را تأمین می کند.
وی افزود: قرار گرفتن مجتمع پتروشــیمی گچساران در طبیعت زاگرس 
ایجاب می کند که این طرح با طبیعت ســازگار باشــد در نتیجه در راستای 
جلوگیری از آلایندگی و حفظ محیط زیست، مدیریت آب در این مجتمع اعمال 

می شود و هیچگونه پساب مایع از مجتمع خارج نخواهد شد.

طرح »الفین« پتروشیمی گچساران اجرایی شد

بر اســاس اعلام وزارت نیرو ســال گذشــته و در شش ماهه نخســت براثر مشارکت مطلوب مشــترکان بخش خانگی با 
طرح های مدیریت مصرف برق، صنایع کشــور نســبت به سال های قبل شرایط بهتری را تجربه کردند.

به طور مشــخص در شــش ماهه نخســت سال 14۰1 ســهم مصرف برق بخش صنایع به ۳4 درصد و سهم مصرف برق 
بخش خانگی به ۳۳.۷ درصد رســید. این ارقام در حالی ســال گذشته به ثبت رسید که در نیمه نخست سال 14۰۰ میزان 

مصــرف برق بخــش صنعت ۳۲.۲ درصد و میزان مصرف بخش خانگی نیز ۳۵ درصد بود.
این یعنی در ۶ماهه نخســت سال 14۰1 و در سایه مشارکت مطلوب مشــترکان بخش خانگی، برای نخستین بار شاهد 
افزایش ســهم مصرف بخش صنعت نســبت به بخش خانگی بودیم که معنای مشــخص آن افزایش ظرفیت تولید و اشتغال 
کشــور در سال گذشــته بود. مجموع این شرایط سبب شــد تا میزان مصرف برق صنایع در بخش پتروشیمی ۳۰ درصد، 

آلومینیوم کشــور 1۸ درصد، بخش فولاد کشور ۸ درصد و سیمان 4.۵ 
درصد در نیمه نخســت سال گذشته نسبت به سال 14۰۰ افزایش یابد.

با درنظرگرفتن موضوع مهم ناترازی موجود میان میزان تولید و مصرف 
برق کشور و نیز ظرفیت محدود تولید برق کشور، طبیعتاً در سال جاری 
نیز ایجاد شرایط مطلوب برای تأمین برق بخش صنایع وابستگی شدیدی 

به میزان مصرف برق در بخش خانگی خواهد داشــت.
وابســتگی مســتقیم و معناداری که در صورت حفظ روند افزایشــی 
میــزان مصرف برق بخش خانگی در ســال جاری، بیم آن می رود اجازه 
تکرار ایجاد شــرایط مطلوب برای بخش صنعت را از دستگاه های متولی 
ســلب کند به بیان دیگر دود پرمصرفی و بد مصرفی در بخش خانگی به 

چشــم کارگران و فعالان بخش صنعت برود.
این در شرایطی است که بر اساس تازه ترین آمار و ارقام اعلامی از سوی 
شرکت مدیریت شبکه برق ایران، رکورد نیاز مصرف برق کشور در هفته 
جاری برای بار دوم شکسته شد و از ۷1 هزار و ۹۸۷ مگاوات عبور کرد.

در همین رابطه "مصطفی رجبی مشــهدی" سخنگوی صنعت برق با 
تأکید بر تلاش بی وقفه کلیه کارکنان صنعت برق برای تأمین برق مطمئن 
و پایدار نگه داشتن شــبکه برق سراسری، به رسانه ها گفت: برای تأمین 

بــرق پایدار هم اکنون به کمک جدی هم وطنان نیازمندیم.
وی افزود: مــردم می توانند بدون آنکه رفاه خــود را کاهش دهند با 
اعمال روش های ســاده بــه مدیریت مصرف برق و گذر از این شــرایط 
بحرانــی کمک کنند که از جمله این نکات عدم اســتفاده از لوازم برقی 
پرمصرف در ســاعات اوج مصرف که از ســاعت 11 تا 1۷ و ۲۰ تا ۲۳ و 
نیز تنظیم دمای کولرهای گازی روی عدد ۲4 و یا اســتفاده از دور کند 

کولرهای آبی استفاده است.
روز شــنبه هفته جاری نیز علی اکبر محرابیان وزیر نیرو در گفت وگو 
با رســانه ملی ضمن اشــاره به این نکته که بیش از ۳۰ هزار مگاوات از 
مصرف کنونی کشــور مربوط به استفاده از سیستم های سرمایشی است، 
بیــان کرد: به منظور تأمین برق پایدار برای همه هم وطنان، لازم اســت 

مــردم تا جایی که امکان دارد در مصرف برق صرفه جویی کنند.
اشاره وزیر نیرو و سخنگوی صنعت برق کشور بر ضرورت صرفه جویی 
توســط مشترکان بخش خانگی و تجاری ازآن جهت مهم است که بدانیم 
در صورت افزایش بی محابای مصرف برق در این دو بخش، حفظ پایداری 
شبکه سراســری هم زمان با تلاش برای جلوگیری از خاموشی در بخش 
خانگی، جز با اعمال محدودیت بیشتر و کاهش سهم مصرف سایر بخش ها 

نمی شود. به ویژه بخش صنعت محقق 
اتفاقی که معنای دیگر آن متأثرشدن بخش تولید و افزایش مشکلات 
این بخش در فصل تابستان خواهد بود و آثار زیان باری بر روی اشتغال، 
معیشــت و کســر درآمد قابل توجهی از جمعیت کشور اعم از کارگران و 

دیگر فعالان بخش صنعت خواهد گذاشت.

 

   به طور مشخص 
در شش ماهه نخست 

سال ۱۴۰۱ سهم مصرف 
برق بخش صنایع به ۳۴ 

درصد و سهم مصرف 
برق بخش خانگی به 
۳۳.۷ درصد رسید.

ده
چکی
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آغاز مسابقات ورزشی فرهنگیان سراسر کشور 
در مشهد مقدس 

 مسابقات ورزشی فرهنگیان سراسر کشور ویژه برادران به میزبانی خراسان رضوی یادواره شهیدابراهیم هادی آغاز شد.

تحقق ۳۷ درصدی اهداف کمی نصب انشعابات گازرسانی به روستاها در ایلام

معاون سیاسی امنیتی استاندارگلستان: حل مشکلات کارگران در سایه وحدت حل شدنی است 

کنترل بیش از5هزار دستگاه ناوگان عمومی در محورهای مازندران

اهدای 82 سری جهیزیه به زوج های محروم شهرستان سرایان

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران: متاسفانه، شرکت مخابرات به تنهایی پاسخگوی هزینه های حوادث غیر مترقبه است

مهمترین رسالت  شرکت توزیع برق اصفهان ارائه خدمات عزتمندانه و امیدآفرین به مردم بوده است

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام از تحقق ۳۷ درصدی اهداف کمی مصوب 
این شرکت در زمینه نصب انشعابات جدید مناطق روستایی استان در سه ماهه 
اول سال جاری خبر داد. به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان ایلام؛ محمود 
کشاورز به تحقق اهداف کمی این شرکت در زمینه نصب انشعابات جدید اشاره کرد 
و افزود: در سه ماهه نخست امسال در حوزه نصب انشعابات جدید در شهرها ۱۶ 
درصد، نصب انشعابات جدید روستایی ۳۷ درصد و صنایع ۳۰ درصد تحقق پیدا 
کرده است. وی اظهار داشت: شرکت گاز استان در زمینه های مختلف گازرسانی 
تلاش خود را دوچندان کرده تا عدالت در توزیع متوازن امکانات در مناطق شهری، 
روســتایی و صنایع ایجاد شود. مدیرعامل شرکت گاز استان تصریح کرد: در سه 
ماهه اول سال جاری در حوزه نصب انشعابات )علمک( شهری، نصب تعداد یکهزار 
مورد برای شرکت گاز استان ایلام مصوب و ابلاغ شده بود که خوشبختانه با تلاش 
همکاران در شــرکت گاز استان، ۱۶۰ انشعاب در مناطق مختلف شهری استان 
نصب شد که تحقق ۱۶ درصدی اهداف کمی نسبت به تعداد مصوب ابلاغی را در 
این حوزه نشان می دهد. کشاورز با اشاره به اینکه در حوزه نصب انشعابات صنعتی 

اســتان، تعداد ۵۰ مورد مصوب و ابلاغ شده است، گفت: در این راستا تعداد ۱۵ 
مورد انشــعاب جدید برای واحدهای صنعتی در اقصی نقاط استان اجرا و نصب 
شده که نشــان می دهد عملکرد شرکت گاز استان نسبت به اهداف مصوب،۳۰ 

درصد محقق شده است.

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام تاکید کرد: برای نصب انشعابات جدید در 
حوزه روستایی استان نیز، تعداد یک هزار انشعاب مصوب و ابلاغی از سوی شرکت 
ملیّ گاز بوده است که در این راستا با نصب ۳۶۷ انشعاب در مناطق روستایی استان، 
عملکرد شرکت گاز استان از تحقق ۳۷درصدی اهداف کمی نسبت به برنامه مصوب 
خبر می دهد. کشاورز با بیان اینکه شرکت گاز استان ایلام با تلاش و کوشش قابل 
تقدیر در حال خدمت رسانی به آحاد مختلف جامعه و محرومیت زدایی است،افزود: 
گازرسانی به مناطق محروم از مولفه های اصلی توسعه پایدار روستایی است و روند 
پروژه های گازرسانی به یک درصد جمعیت باقیمانده روستایی استان که از مناطق 

کمتر توسعه یافته و صعب العبور می باشند، در سال آینده بسته خواهد شد.
وی به گازرســانی به مناطق محروم استان نیز اشاره و تصریح کرد: به منظور 
محرومیت زدایی از مناطق کمتر توسعه یافته روستایی استان و توزیع عادلانه امکانات 
در همه مناطق و همچنین خدمات دهی به صنایع موجود و توســعه و گسترش 
صنایع جدید در راستای ایجاد اشتغال پایدار، اقدامات قابل قبولی توسط شرکت 

گاز استان ایلام انجام شده است.

 محمدعلی شربتدار : خبرنگار گلستان | معاون سیاسی امنیتی استاندارگلستان: 
حل مشکلات کارگران در سایه وحدت حل شدنی است / مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گلستان از نزولی شدن آمار مقرری بگیران بیمه بیماری در استان خبر داد.

مهاجر گفت: گره مشکلات قشر کارگر در سایه وحدت حل شدنی است. به گزارش 
روابط عمومی به نقل از خبرگزاری ایرنا؛ سیدعلی مهاجر  معاون سیاسی امنیتی 
استاندار  در دیدار با نخبگان جامعه کارگری و کارفرمایی گلستان گفت:  با توجه به  
تاکید آموزه های دینی و تشبیه عرق کارگر به مثابه خون شهید از سوی امام راحل، 
تکلیف ما مســوولان را در حمایت از این قشــر تعیین کرده است.   وی ادامه داد: 
در این استان، نگاه ویژه در حمایت از جامعه کارگری دارد که فعالیت کمیسیون 
کارگری و برگزاری منظم آن برای حل مسایل و مشکلات این قشر از جمله است.  
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گلستان بیان کزد: همچنین از بصیرت 
کارفرمایی و کارگران اســتان در مقابله با اغتشاشات سال قبل قدردانی کرد.  وی 
یادآور شد: برای اینکه گره گشایی بهتر از جامعه به ویژه کارگری صورت گیرد، هیات 

اندیشه این جامعه در استان راه اندازی شده تا از این ظرفیت برای بهبود کارگران 
استفاده شود.در این نشست تعدادی از نمایندگان قشر کارگری استان گلستان با 
طرح مسایل و مشکلات خود خواستار حل آن در سطح ملی شدند. حسینعلی خواجه 

مظفری امروز در جلســه هم اندیشی با نخبگان تشکل های کارگری و کارفرمایی 
استان گلستان که با حضور علی حسین رعیتی فرد معاون روابط کار وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، اظهار کرد: سال گذشته تعداد مقرری بگیران بیمه 
بیکاری بیش از ۵ هزار نفر بود که این میزان در سال جاری به ۳ هزار و ۴۲۶ نفر 
کاهش پیدا کرد که نشان می دهد روند اخراج کارگران کم شده است. وی با بیان 
اینکه در استان گلستان ۴۷ هزار  کارگاه وجود دارد که ۲۸۸ هزار نفر زیرپوشش 
بیمه هستند، افزود: حمایت و گسترش تشکل های کارگری جزو اولویت های ما است. 
مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی گفت: آرامش و ارتباط خوبی با تشکل های کارگری 
در استان داریم که نتیجه آن انعقاد پنج پیمان دسته جمعی نمایندگان کارگران و 
کارفرمایان در سه ماهه اول امسال بوده است. خواجه مظفری بیان کرد: ۳۶۱ تشکل 
کارگری و کارفرمایی در استان گلستان فعالیت می کنند و میانگین رسیدگی پرونده ها 
از ۵۶ روز به ۴۴ روز کاهش داشته که قول می دهیم این میزان به ۳۶ روز کاهش 

پیدا کند و موجب رضایتمندی هرچه بیشتر کارگران و کارفرمایان فراهم شود.

سرپرســت معاونت حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان مازندران اظهار نمود: درسه ماهه سال جاری تعداد۵ هزار و۵۵۷ دستگاه 

وسیله نقلیه عمومی مورد بازدید و کنترل قرار گرفت.
مصطفی قدمی خاطر نشــان ساخت: درسه ماهه سال جاری تعداد۵ هزار 
و ۵۵۷ دســتگاه ناوگان عمومی مورد بازدیــد و کنترل قرار گرفت که از این 
تعداد۵۸۰ مورد تخلف احصاء شده که پس از بررسی ، در دبیرخانه کمیسیون 
های مربوطه شامل ماده ۱۱ رانندگان ، ماده ۱۲ شرکتها و ۱۴ مالکین وسیله 

نقلیه طرح و منجر به رای خواهد شد.
وی تصریح کرد: طرح کنترل و نظارت بر تردد وسایل نقلیه عمومی از جمله 
نــاوگان حاملین مواد خطرناک ، اتوبوس ها ، مینی بوس های برون شــهری 
و ســایر وســایل نقلیه عمومی، به منظور ارتقای ایمنی عبور و مرور و کاهش 
تصادفات و فوتی های جاده ای به شکل گشت های مشترک ادارات راهداری 
و حمل و نقل جاده ای شهرستان ها و پلیس راه درکلیه محورهای مواصلاتی 
، پرخطر و پر تردد و به شکل بازدیدهای میدانی ناوگان عمومی حمل  و نقل 

و کنتــرل مدارک و تجهیزات ایمنــی آنها در طول راهها و محل های توقف ) 
پایانه های مسافری ، مقابل پلیس راهها ( انجام شده است .

سرپرست معاونت حمل و نقل استان افزود: به منظور بازدارندگی ، شناسایی 
و اعمــال قانون بر تخلفات رانندگی و همچنین ارتقای ایمنی تردد و کاهش 
تصادفات و فوتی های جاده ای ، طرح کنترل و نظارت بر تردد وســایل نقلیه 
عمومی توســط این اداره کل و قرار گاه پلیس راه اســتان به صورت مستمر 

در حال اجرا است .

بــه همت بنیاد کرامت رضوی ۸۲ ســری جهیزیه بیــن زوج های محروم 
شهرســتان سرایان استان خراسان جنوبی همزمان با ایام خجسته عید سعید 

غدیرخم توزیع شد.
مدیــر امــور محرومــان بنیاد کرامــت رضوی با اشــاره به اهــداف این 
کارخداپســندانه اظهارکرد: این حرکت توسط بنیاد کرامت و در راستای امر 
پسندیده ازدواج و همچنین تسهیل گری در این حوزه به دستور تولیت آستان 

قدس رضوی صورت گرفته است. 
سیدمحسن عقدایی همچنین به ارزش ریالی این حرکت اشاره کرد و ادامه 
داد: این تعداد جهیزیه شامل یخچال، جاروبرقی، لباس شویی، تلویزیون، اجاق 
گاز و ۲ تخته فرش ۶ متری اســت که هرکدام از آن ها حدود ۳۰۰ میلیون 

ریال ارزش ریالی دارند.
وی اضافه کرد: در مجموع رقمی بالغ بر ۲۶ میلیارد ریال برای تامین ۸۲ 

سری جهیزیه از سوی آستان قدس رضوی اختصاص یافته است.
حجت الاســلام غلامرضا مرتضایی نیا ، امام جمعه ســرایان نیز در مراسم 
اهــدای این میزان جهیزیه به زوج های محروم با قدردانی از تولیت آســتان 
قدس رضوی اظهارکرد: این روز، روزی به یادماندنی برای شهرســتان سرایان 
اســت که با عنایت امام رضا)ع(، این حرکت پسندیده برداشته شد و بسیاری 

از نوعروسان این شهرستان راهی خانه بخت شدند.

مهندس سلطانی در مراســم افتتاح فیبرنوری شهر رودهن گفت: شرکت 
مخابرات در برابر خسارت های ناشی از سیل و سرقت تجهیزات، هیچ حمایتی 
از ســوی دولت نمی شــود و هزینه های وارد شده را به تنهایی بر دوش می 
کشــد، تا ارتباطات مورد نیاز مردم وصل و پایدار باقی بماند. به گزارش اداره 
کل روابــط عمومی مخابرات منطقه تهران، مهندس ســلطانی در آیین بهره 
برداری و افتتاح پروژه فیبرنوری مخابرات منطقه تهران در شــهر رودهن، با 

اشاره به سرقت تجهیزات مخابراتی و وقوع حوادثی همچون سیل که موجب 
تخریب زیرســاخت های مخابراتی می شــود، گفت: در ســیل اخیر چالوس 
خسارت زیادی به تجهیزات مخابراتی وارد شد و نیروهای خدوم مخابرات در 
زمره نخستین کسانی بودند که برای برقراری ارتباطات قطع شده، وارد میدان 
شدند و نســبت به بازسازی و ترمیم شبکه مناطق آسیب دیده اقدام کردند.

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران در ادامه اظهار داشت: در سال ۱۴۰۱ موارد 

ســرقت و تخریب تجهیزات مخابراتی در کشور افزایش چشمگیری داشت و 
از این طریق، ۱۵ هزار میلیارد ریال خســارت به شرکت مخابرات ایران وارد 
شــد که دولت هیچگونه کمک و حمایتی نکرد.مهندس سلطانی خاطرنشان 
ساخت: با این وجود شرکت مخابرات ایران  با تحمل هزینه های زیادی نسبت 
به جبران خسارات وارده و ترمیم و بازسازی شبکه اقدام کرده است تا ارتباط 

تلفنی و اینترنت هموطنان، پایدار و برقرار باقی بماند.

مهندس مهرداد دادخواه مدیرعامل شــرکت در پیام تشکری از همکاران به 
منظور برق رســانی مطمئن و پایدار به تمامی مراکز برگزاری آزمون سراســری 

کنکور عنوان کرد:
هر آنکس خدمت جانان به جان کرد         به گیتی نام خود را جاودان کرد

یکی از مهمترین رسالت های شرکت توزیع برق اصفهان ارائه خدمات عزتمندانه 
و امیدآفرین به مردم بوده است و آنچه که می تواند امید را در دل مردم افزایش 
دهد تداوم همدلی و تلاش شــما همکاران عزیز در تمامی عرصه های اجتماعی، 
علمی و فرهنگی می باشــد که به طور قطع می تواند مسیر پیشرفت را بیش از 

پیش برای مردم این مرز و بوم هموار نماید.
به حمدالله در روزهای آزمون سراسری کنکور سال جاری که در تاریخ ۱۴ و 
صورت مستقیم و غیر مستقیم در بزرگترین رقابت علمی کشور نقش به سزایی ۱۵ تیر ماه برگزار شد بیش از ۳۰۰ نفر از همکاران شرکت توزیع برق اصفهان به 

داشتند ؛ تلاش همکاران برق مناطق ۵ و ۸ و دیگر همکاران بزرگوار در شهرستان 
ورزنه همراه با اکیپ های عملیاتی و عیب یابی و استقرار دیزل ژنراتورها همراه با 
حضور همکاران در مرکز دیسپاچینگ و رصد برق حوزه های برگزاری آزمون و 
دیگر گروههای مستقر در دانشگاههای اصفهان , اشرفی اصفهانی سپاهان شهر ؛ 
دانشگاه آزاد اسلامی خوراسگان و دانشگاه پیام نور ورزنه توانست موجبات آرامش 
و ایجاد رقابت عادلانه را برای آینده سازان این مرز و بوم ایجاد کند و جا دارد در 
همین جا از تمامی همکاران که در جهت تعالی این کشور تلاش فهیمانه داشته 

اند تشکر و قدردانی نمایم .
توفیق روز افزون شما عزیزان را در سایه توجهات حضرت ولی عصر عجل الله 
تعالی فرجه الشــریف و منویات مقام معظم رهبری) مد ظله العالی ( از خداوند 

منان خواستارم .

مدیرکل آموزش وپرورش خراسان رضوی امروز در نشست با خبرنگاران اظهارداشت: موضوع ورزش با بازگشایی 
مدارس پس ازپاندومی کرونا اهمیت بیشتری پیدا کرد و به خاطر تعطیلی کلاس ها، رکود جسمی واجتماعی 
داشتیم لذا وزارت آموزش و پرورش در برنامه های خود توسعه تربیت بدنی و ورزش را قرارداد و سال گذشته 

  آیین نکوداشت خداداد ابراهیمی برگزار شد
 آیین نکوداشت استاد خداداد ابراهیمی نویسنده و مترجم ایلامی با حضور 

جمعی از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه و مدیران استان برگزار شد.
در این آیین که به مناسبت هفته قلم برگزار شد، تعدادی از آثار و تألیفات 
این نویسنده پیشکسوت توسط جمعی از نویسندگان و منتقدان آثار ادبی، نقد 
و بررسی شد. عاطفه در غبار، دایره آتش و ترکش قصه های مردم ایلام، آتش 
در نیستان، دریچه ای به تاریخ مطبوعات ایلام، یادداشت های محلی، هروله 
تا عرش و ماسک)مجموعه کرونا نوشت های رسانه ای( از جمله آثار خداداد 
ابراهیمی اســت. خداداد ابراهیمی رئیس اسبق خانه مطبوعات ایران و مدیر 
مسئول کنونی روزنامه مهران اســت.در این آیین همچنین محفل شعر»در 
سایه سار ولایت« برگزار شد و جمعی از شاعران استان سروده های خود را در 
وصف مولای متقیان امیر مومنان علی)ع( قرائت کردند. این مراسم به همت 
اداره کل کتابخانه های عمومی استان ایلام به مناسبت دهه امامت و ولایت، 

روز قلم و ارج نهادن به مقام فرهنگی اهل قلم برگزار شد

 مدیرعامل خبر داد: انجام بیش از ۸ هزار خدمت غیر حضوری 
در شرکت گاز ایلام

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: در ۳ ماهه 
نخست امســال ۸ هزار و ۸۲۹ خدمت متنوع در میز 
خدمت شرکت گاز استان به صورت غیرحضوری ارائه 
شده است. به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان 
ایلام؛ محمود کشاورز اظهار داشت: خدمات غیرحضوری 
این شرکت از طریق سامانه جامع اینترنتی ارتباط با 
مشــتریان )crm(، وب ســایت اینترنتی شرکت گاز 
استان، تلفن گویای  ۲۴ ساعته، اپلیکیشن اندروید تلفن 
همراه، سیستم پیامکی و غیره انجام شده است. وی افزود: این خدمات شامل 
انتقاد، شکایات تلفنی، محاسبات قبض گاز، درخواست نصب و جابجایی علمک، 
خدمات الکترونیکی، استعلام، فرایند تسویه حساب، پیشنهادات، تغییر نام، وصل 
مجدد گاز، درخواست شبکه گذاری گاز، دریافت آخرین قبض و غیره بوده است. 
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام به خدمات ارائه شده به مشترکین اشاره و 
تصریح کرد: از این تعداد خدمت ۲۱ ثبت شماره کنتور، ۱۰ مورد درخواست 
های پیامکی، ۳ هزارو ۹۳۴ مورد دریافت آخرین قبض، ۲۰ مورد شکایت تلفنی، 
۱۱ مورد نصب و جابجایی علمک، ۲۳مورد تغییر شماره تماس، ۱۸ مورد نصب 
علمک روستایی، ۴۶ مورد نصب علمک شهری، ۴ هزارو ۶۴۲ پرداخت قبض 
آنلاین و ... بوده است. کشاورز افزود: انجام خدمات غیرحضوری علاوه بر صرفه 
جویی در زمان، تسریع در انجام و پیگیری امور، دقت در انجام خدمات، کاهش 
هزینه و تردد حضوری برای مشترکین می شود. وی اظهار داشت: شرکت گاز 
استان از طریق راه اندازی سامانه جامع ارتباط با مشتریان )crm( به صورت 
الکترونیکی به آدرس https://crm.nigc-ilam.ir به کلیه مشترکین به 

صورت غیرحضوری خدمات ارائه می کند.

 ذوب آهن اصفهان، بهار تولید را رقم زد 
ذوب آهن اصفهان موفق شد در سالی که به تدبیر 
مقام معظم رهبری با عنوان مهار تورم، رشــد تولید 
نامگذاری شده اســت، بهار تولید را در سه ماهه اول 
سال رقم بزند. به گزارش روابط عمومی شرکت ذوب 
آهن اصفهان، تلاشگران این مجتمع عظیم صنعتی در 
تولید آگلومره، کک خشک، چدن مذاب، فولاد خام، 
محصولات نوردی و شــمش کالایی فراتر از برنامه و 
همچنین فراتر از میزان تولید در مدت مشــابه سال 
گذشته عمل کردند. در سه ماه اول سال جاری میزان تولیدآگلومره ۸۹۴ هزار 
و ۳۵۰ تن، ۷ درصد بیشتر از برنامه، تولید کک خشک ۳۲۶ هزار و ۸۰۸ تن، 
۴ درصد بیشتر از برنامه، تولید چدن مذاب ۸۰۹ هزار و ۳۴۱ تن، ۱۲ درصد 
بیشتر از برنامه، تولید فولاد خام ۷۴۹ هزار ۷۰۷ تن، ۱۲ درصد بیشتر از برنامه، 
تولید محصولات نوردی ۴۶۶ هزار و ۶۳ تن،۳ درصد بیشــتر از برنامه، تولید 

شمش کالایی ۲۰۴ هزار و ۳۴۲ تن، ۲۱ درصد بیشتر از برنامه بوده است.
این تولید فراتر از برنامه، نوید بخش دستیابی ذوب آهن اصفهان به تولید 
فراتر از ۳ میلیون تن در سال جاری است. همچنین میزان تولید شرکت در 
بهار ســال جاری نسبت به مدت مشابه ســال گذشته نیز بیشتر بود. بر این 
اســاس تولید آگلومره ۵ درصد، کک خشک ۷ درصد، چدن مذاب ۹ درصد، 
فولاد خام ۱۲ درصد و محصولات نوردی ۱۴ درصد نســبت به مدت مشــابه 

سال گذشته افزایش یافت.

  مدیرعامل آبفا مازندران: با افزایش دمای هوا، مشترکین مدیریت 
مصرف آب را فراموش نکنند

مدیر عامل آب و فاضلاب مازندران گفت: با توجه به 
کمبود آب، مشترکین در روزهای گرم تابستان از اعمال 
شیوه های مدیریت مصرف در جلوگیری از افت فشار و 
قطع آب، غافل نشوند. مهندس برارزاده با بیان اینکه در 
این روزها شاهد افزایش دما هستیم اظهار داشت : اگر 
در فصل تابستان مدیریت صحیح مصرف آب و پرهیز 
از مصارف غیر ضروری را داشته باشیم کمتر شاهد افت 
فشــار و یا کمبود آب خواهیم بــود. وی ادامه داد: در 
برخی از مناطق به ویژه مناطق روستایی آبیاری باغات و باغچه ها از طریق آب 
شرب صورت می گیرد که تامین آب پایدار در این مناطق را با مخاطره روبه 
رو می سازد.  مهندس برارزاده افزود: با توجه به شرجی بودن هوا و گردشگر 
پذیر بودن استان مازندران خواهشمندیم مشترکین از مصارف غیرضروری آب 
شرب خودداری نمایند و نهایت صرفه جویی را در مصرف داشته باشند تا مردم 
عزیز از داشتن این نعمت الهی بی بهره نگردند. مدیرعامل آبفامازندران تصریح 
کرد : مدیریت مصرف آب توسط مشترکین، کارکنان آبفا مازندران را در توزیع 
آب شرب سالم و پایدار به هم استانی های عزیز یاری می رساند. گفتنی است 
کاهش مصارف غیرضروری آب از جمله شستشــوی حیاط و اتومبیل با آب 
شرب، کاهش مدت زمان استحمام، عدم آبیاری باغچه منازل با آب آشامیدنی 
و استفاده از آب خاکستری در این زمینه، نصب سایبان برای کولرهای آبی و 
استفاده ازتجهیزات کاهنده برای جلوگیری از هدررفت آب و...از جمله روشهای 

آسان در مدیریت مصرف آب است.

  اطلاعیه مهم شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان
محمدعلی شربتدار : خبرنگار گلستان | ضمن تشکر 
از همراهی مشترکین محترم از زمان شروع پیک تابستان 
و طرح مدیریت مصرف. به گزارش روابط عمومی شرکت 
توزیع نیروی برق گلستان ، به اطلاع میرساند،با عنایت 
به اینکه بار مصرف برق اســتان از مرز ۱۴۵۰ مگاوات 
عبور کرده و به مرز هشدار رسیده و همچنین براساس 
گزارش هوا شناسی مبنی بر افزایش دما و تداوم آن در 
روزهای آینده، از مشــترکین فهیم استان تقاضا داریم 
خدمتگزاران خود در شــرکت توزیع برق گلســتان را با مدیریت مصرف برق 

جهت پایداری شبکه یاری نمایند.

این فرهنگ و مسابقات را کلیدزد.
سیدامیرشوشتری افزود: دو رویداد بزرگ مصاحبه وگزینش آزمون آموزگاران ابتدایی در حال 
انجام اســت که در ۲۰ مرکز با حضور ۶۰ تیم مصاحبه ها درحال بررسی است و در مجموع ۵۰۰ 
نفرمعرفی شدند و رویداد دوم موضوع اوقات فراغت است که در همین راستا مسابقات ورزشی درحال 
انجام است و با هماهنگی که در سطح استان انجام شده ،۴هزار و۹۶۵ پایگاه درسرتاسر استان برنامه 

های اوقات فراغت را اجرا می کنند.
وی تصریح کرد: سال گذشته ۲۸۰هزار دانش آموز شرکت کردند و امسال پیش بینی ۴۵۰ هزار 
دانش آموز را داریم که رقم بزرگی است باتوجه به اینکه اوقات فراغت دانش آموزان را مهم می دانیم.

معاون تربیت بدنی وســلامت آموزش وپرورش خراســان رضوی نیز درادامه خاطرنشان کرد: 
مسابقات فرهنگی ورزشی فرهنگیان درخراسان رضوی با ۱۰ رشته خواهران وبرادران معلم درطول 

سال تحصیلی برگزارشد که مجموع شرکت کنندگان ۱۴هزارو ۶۷۲نفربودند.
صفدر سلطانی اضافه کرد: خراسان رضوی در رشته های تنیس ،بسکتبال وبدمینتون؛ آذربایجان 
غربی دررشته والیبال ورشته فوتسال در استان های کرمان واصفهان برگزار می شود همچنین خواهران 
فرهنگی نیز دراســتان فارس و آذربایجان شــرقی رقابت می کنند و حدود ۸۵ نفر از برترین ها ،به 

مسابقات کشوری اعزام خواهند شد.
وی تاکیدکرد: ســال گذشــته این مسابقات را در ۴۲ رشته برگزار کردیم که دختران در ۲۰ و 
پسران در ۲۲ رشته شرکت کردند که با حضور ۱۰ هزار و ۴۰۰ نفر برگزار شد که ۳۴تیم از ۴۲تیم 
به مسابقه کشوری اعزام می شوند ،امسال نیز از ۳۴تیم اعزامی به مسابقات نهایی ۴۳۰ ورزشکار 
فرهنگی در اســتان های خراسان رضوی،کرمان،آذربایجان شرقی،اردبیل ،کهکیلویه وبویراحمد و 

پاکستان به رقابت می پردازند.
 معاون تربیت بدنی وسلامت آموزش وپرورش خراسان رضوی درپاسخ به سوال خبرنگاران گفت: 
در خصوص فضاهای ورزشی دانش آموزی وعده ای داده بودیم که ۳۴۲ فضا در سال ۱۴۰۰ را به 
۴۹۱فضا تبدیل کردیم که مجموعا ۱۴۹ فضای ورزشی در یک سال اخیر افزایش داشته که اکثرا 
بحث احداث چمن مصنوعی بوده اس؛  باافزایش این تعداد،سرانه ورزشی از ۳۸ صدم مترمربع به 
۴۲صدم مترمربع ،در ۱۵ ماه گذشته درسطح استان  رسیده است و ۴۴ صدم افزایش یافته است.

سلطانی گفت: افزایش سرانه ورزش دانش آموزی بسیار سخت است با توجه به یک میلیون و 
چهارصد دانش آموزی که در خراسان رضوی تحصیل می کنند و سالانه افزایش دانش آموز داریم 
امــا با قوت جلو می رویم ،لذا بیش از ۵۰درصد اعتبارات احداث ۱۴۹ فضا توســط خیرین و اولیا 
صورت گرفته اســت وی تاکید کرد: ۴۴۰ پایگاه ورزشی درحوزه اوقات فراغت داریم وحدود ۱۹۰ 

هزار دانش آموز ثبت شده در رشته تربیت بدنی خراسان رضوی داریم. 
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 آل کثیر به سپاهان پیوست
 مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس به سپاهان پیوست.

 عیســی آل کثیر مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس پس از پایان قرارداد خود با 
سرخ پوشان بر سر مبلغ قرارداد با این تیم به توافق نرسید و تمدید نکرد.

آل کثیر سرانجام تصمیم گرفت راهی تیم فوتبال سپاهان شود.
این بازیکن طی یکی دو روز آتی راهی ترکیه می شود تا به جمع طلایی پوشان 

در این اردو اضافه شود. 

 علی خطیر از سمت خود در فدراسیون فوتبال استعفا کرد
سرپرست باشگاه استقلال با حضور در فدراسیون فوتبال ضمن دیدار و گفت وگو 

با مهدی تاج از مسئولیت خود در این فدراسیون استعفا کرد.
 بعد از حواشــی به وجود آمده در تمرینات استقلال در کمپ مرحوم ناصر 
حجازی و ناکامی مدیران این باشگاه در جذب علیرضا بیرانوند، حجت کریمی 

سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال از سمت خود استعفا کرد.
۷۲ ساعت بعد از استعفای کریمی از سمت خود و در روزهای ابتدای هفته 
جاری، علی خطیر با حکمی از سوی وزیر ورزش و جوانان به عنوان سرپرست 
باشگاه استقلال منصوب و جانشین کریمی گردید. خطیر در حالی به این سمت 
رســید که پیش از این در لیگ هجدهم و نوزدهم به عنوان معاون ورزشی در 

باشگاه استقلال حضور داشت.
خطیر تا پیش از حضور در باشگاه استقلال به عنوان سرپرست این باشگاه، 
به عنوان مشاور عالی مهدی تاج در فدراسیون فوتبال حضور داشت. وی صبح 
امروز با حضور در محل این فدراسیون بعد از دیدار و گفتگو با رئیس فدراسیون 
به صورت رسمی از سمت خود استعفا کرد تا تمام تمرکز خود را بر روی باشگاه 

استقلال بگذارد.

  ستاره پرسپولیس امروز تمدید می کند
ستاره تیم فوتبال پرسپولیس امروز قراردادش را با این تیم تمدید می کند.

 میلاد سرلک هافبک تیم فوتبال پرسپولیس که قراردادش در پایان فصل با 
این تیم به پایان رسید برای تمدید قرارداد به توافق رسید و ساعت 16:30 امروز 

با حضور در محل باشگاه، قراردادش را با سرخپوشان تمدید می کند.
سرلک که پیشنهاداتی خارج از ایران دریافت کرده بود، مذاکرات نهایی را با 

مسوولان باشگاه انجام داد و به توافقات نهایی رسید.
در همین راستا او عصر امروز دوشنبه با حضور در مرحله باشگاه قراردادش 

را تمدید می کند.

  واکنش مربی ایتالیایی تیم ملی به احتمال انتقال طارمی به میلان
مربی ایتالیایی تیم ملی فوتبال ایران در واکنش به اخبار مطرح شده پیرامون 

انتقال مهدی طارمی به باشگاه میلان، از توانایی های مهاجم ایران تمجید کرد.
 وب سایت sportmediaset ایتالیا در واکنش به احتمال انتقال مهدی طارمی 
به باشگاه میلان، گزارشی را درباره وضعیت این بازیکن منتشر کرد و گفتگویی را 

با »آنتونیو مانیکونه« انجام داد.
مانیکونه ایتالیایی که اخیراً به کادر فنی تیم ملی ایران اضافه شده و دستیار امیر 
قلعه نویی است، درباره مهاجم ایرانی پورتو گفت: مهدی یک پسر استثنایی و از نظر 
انسانی آدم بزرگی است. او یک نیروی محرکه واقعی و یک رهبر برای تیم است.

وی افزود: مهدی بازیکنی اســت که همیشه و در هر صورت گل می زند. او 
گل های زیبایی می زند مانند گلی که مقابل چلســی در لیگ قهرمانان اروپا به 
ثمر رساند و جزو کاندیداهای جایزه پوشکاش برای بهترین گل سال ۲0۲1 بود.

مربی ایتالیایی تیم ملی ایران ادامه داد: مهدی در پورتو به عنوان مهاجم اول 
بازی می کند و این کار را خیلی خوب انجام می دهد. در تیم ملی ایران او را به 
عنوان مهاجم دوم در کنار سردار آزمون داریم که اکنون در بایرلورکوزن است. او 
می تواند هر کاری که یک مهاجم لازم است انجام بدهد، به شکل خیلی خوبی انجام 
دهد. مشکل دهه ۸0 برای استقلال تکرار می شود/ نکونام نمی تواند معجزه کند

مشکل دهه ۸0 برای استقلال تکرار می شود/ نکونام نمی تواند معجزه کند
پیشکســوت تیم فوتبال استقلال با انتقاد از سیاست وزارت ورزش در قبال 
شرایط این باشگاه و پرسپولیس گفت: هر زمانی که یحیی گل محمدی از وضعیت 

پرسپولیس شکایت می کند، مشکلاتشان در همان روز حل می شود!
ســعید بیگی در خصوص شرایط اســتقلال و معرفی علی خطیر به عنوان 
سرپرست جدید این باشگاه گفت: بحث ما در این روزهای بحرانی استقلال خطیر 
یا کریمی نیست بلکه مشکل بحث سازمانی است. مشکل اصلی از وزارت ورزش 
اســت. وقتی ۹ مدیر عامل عوض می شوند نشان از مشکلات زیاد در استقلال 
است، همین اتفاق در دهه ۸0 در پرسپولیس رخ داد و حالا نوبت استقلال است.

وی ادامه داد: تغییرات و عدم ثبات در مدیریت استقلال بلای زیادی بر سر 
اســتقلال آورده و اعتقاد دارم با توجه به اینکه متولی هر دوتیم وزارت ورزش 
است تعلقات رنگی زیادی وجود دارد، مشکلات پرسپولیس رسانه ای نمی شود 

اما مشکلات استقلال در بوق و کرنا شده و همه متوجه می شوند.
بیگی با انتقاد شــدید از قربان زاده رئیس ســازمان خصوصی سازی یادآور 
شد: قربان زاده مثل یک بلاگر حرفه ای هرروز عصر یک پیام در فضای مجازی 
منتشر می کند. فکر می کنم او بیشتر از یک جوان 1۴ ساله در فضای مجازی 

مشغول به کار است!
کارشــناس فوتبال در ادامه خاطر نشان کرد: هر وقت یحیی گل محمدی 
سرمربی پرسپولیس اعتراض می کند و از وضعیت باشگاه شاکی است فردای همان 
روز و در اســرع وقت مشکلات حل می شود و بهترین اتفاقات برای پرسپولیس 
رقم می خورد اما برای استقلال چنین اتفاقاتی رخ نمی دهد. این نشان می دهد 
که تعلقات رنگی وجود دارد و برخی ها نمی خواهند استقلال که اسم سنگین و 

هواداران زیادی دارد موفق بشود.
وی تاکید کرد: مدیریت غلط استقلال را به این روز انداخته است. اگر مردم 
سهامدار و صاحبان باشگاه هستند باید به خواسته آنها احترام گذاشت نه اینکه 

به آنها بی احترامی کرد و احساسات آنها را به بازی گرفت.
بیگی در ادامه گفت: چند روز باشــگاه بی صاحب بود و نکونام نمی دانست 
خواســته هایش را به چه کسی بگوید. باشگاه کمیته فنی ندارد، سخنگو ندارد 
و کسی جوابگو نیست. به نظرم این مشکلات را وزارت ورزش و شخص حمید 
سجادی بوجود آورده است! من شناخت خوبی از سجادی دارم، زمانی که در سایپا 

بازی می کردم او مدیر عامل باشگاه بود و دیدم چگونه کار می کند!
کارشناس فوتبال در خصوص وضعیت جواد نکونام هم تصریح کرد: نکونام یکی 
از بهترین مربیان فوتبال ایران است اما با توجه به عدم ثبات مدیریت کار سختی 
در پیش خواهد داشت. او نمی تواند به تنهایی معجزه کند و نیاز به حمایت همه 
جانبه دارد که بتواند در استقلال موفق باشد.سعید بیگی با انتقاد از رفتار دوگانه 
با سرخابی ها گفت: مدیر عامل پرسپولیس صندلی عقب دراز می کشد و کت را 
به روی خود می اندازد تا از دست هواداران و رسانه ها قرار کند اما به یکباره ظرف 
چند ساعت چه اتفاقی می افتد که دکمه بالای پیراهن خود را باز می کند و با 
بیرانوند قرار داد می بندد؟ باید بگویم اتفاقات پشت پرده استقلال به مراتب قوی تر 
از پشت پرده پرسپولیس است و اتفاقات استقلال خیلی زود رسانه ای می شود ولی 
برای پرسپولیس نه!کارشناس فوتبال در پایان خاطر نشان کرد: به جرات میگویم 
در اولین تمرین استقلال که آن اتفاقات ناخوشایند رخ داد از قبل طراحی و برنامه 
ریزی شده بود چون کسی به خودش جرات نمی دهد در کمپ مرحوم حجازی به 
هواداران حمله کند و امیدوارم باشگاه با یک برنامه ریزی دقیق و اصولی و همگام 

با سرمربی تلاش کنند تا استقلال موفق باشد.

محمود رضایی   -   ایده روز  |   مربی برزیلی پرسپولیس اظهار داشت: هر تیمی آرزو دارد که بازیکنان ما را در اختیار داشته باشد.

فوتبال ایران پر از 
استعدادهای ناب 

است اما شرایط سخت 
افزاری فوتبال در ایران 

باید بهتر از این شود. 
کیفیت زمین ها، نور و 

برخی امکانات دیگر که 
نیاز اولیه فوتبال است 
اگر ارتقا یابد، کیفیت 
بازیکنان و در نتیجه 

کیفیت فوتبال ایران و 
بازی ها بهتر می شود.

ده
چکی

فوتبال ایران مثل برزیل است

 بعد از ناکامی سرخ پوشــان در لیگ بیست و یکم و بعد از 
تغییرات گســترده در نیمکت این تیم، اوسمار ویرا مربی ۴۷ 
ساله و برزیلی با نظر یحیی گل محمدی به کادرفنی پرسپولیس 
اضافه شــد تا دستیار اول این مربی در این تیم باشد. اوسمار 
که نقش تعیین کننده ای در قهرمانی های این فصل پرسپولیس 
در لیگ برتر خلیج فارس و جام حذفی داشــت، با پایان فصل 
قراردادش با سرخ پوشــان پایتخت به اتمام رسید. از همین رو 
بعد از مذکرات صورت گرفته بین مدیران باشگاه پرسپولیس 
قرارداد این مربی برای یک فصل دیگر با پرسپولیس تمدید شد.

ایــن مربــی برزیلی که ســابقه کار در اینترناســیونال و 
کورینتیانــس برزیل را دارد، حالا بعد از تمدید قرارداد خود با 
پرســپولیس در مورد حضور در ایران و پرسپولیس با ایرنا به 

گفت وگو پرداخته است.

 از تجربه حضور در ایران و پرســپولیس برای ما 
بگویید.

حضور در ایران برای من یک تجربه جالب و هیجان انگیز بود. 
در خارج از ایران همیشه علیه این کشور صحبت می کنند؛ بعد 
از حضور در این کشور فهمیدیم آن حرف ها همه دروغ است. 
من علاقه ای شــدیدی به فرهنگ و مردم ایران پیدا کرده ام و 
همین موضوع باعث شد تا به کار خود در این کشور ادامه دهم. 
از طرفی نیز حضور در پرسپولیس و قهرمانی با این تیم همه 
چیز را برای من به صورت خاص و ویژه ای رقم زد. من بعد از 
کش و قوس های فراوان تصمیم گرفتم به ایران بیایم و از کشور 
و خانواده خودم جدا شوم و وقتی در پایان فصل موفق شدیم 
قهرمان لیگ و جام حذفی شویم، خستگی از تن من در رفت 

و همه چیز به بهترین شکل ممکن رقم خورد. ترک کشورم و 
داشتن یک فصل با این عناوین واقعا برایم شگفت انگیز بود.

 فوتبال ایران را چطور دیده اید؟
فوتبال ایران پر از اســتعدادهای ناب است اما شرایط سخت 
افزاری فوتبال در ایران باید بهتر از این شــود. کیفیت زمین ها، 
نور و برخی امکانات دیگر که نیاز اولیه فوتبال اســت اگر ارتقا 
یابد، کیفیت بازیکنان و در نتیجه کیفیت فوتبال ایران و بازی ها 
بهتر می شود و اینگونه ایران حرف های زیادی در جهان فوتبال 
خواهد داشت. فوتبال ایران ویژگی هایی دارد که بسیار خوب است. 
در ایران فوتبال به شدت رقابتی می شود و فرقی  نمی کند شما 
بــا کدام تیم بازی دارید و همین موضوع کار را برای هر تیمی 
ســخت می کند. این ویژگی دقیقا همانند فوتبال برزیل است. 
ســطح بازیکنان بسیار متنوع است، بازیکنان از نظر بدنی قوی 
هستند. برخی بازیکنان باهوش و حتی استعدادهای فنی دارند.

 نظرتان در مورد یحیی گل محمدی چیست ؟
کار با یحیی گل محمدی لذت بخش و فوق العاده اســت او 
یک رهبر واقعی اســت. کاری که او در هفته های پایانی کرد، 
بی نظیر بود. او با هوشمندی تمام کادرفنی و بازیکنان خود را 
انتخاب کرد و با رهبری آنها به هدفی که در نظر داشت رسید. 
باید بگویم خوشحال هستم که می توانم همچنان با او کار کنم. 
حضور گل محمدی در پرسپولیس نقش مهمی در تمدید قراداد 

من با پرسپولیس داشت.

 در مقطعی از فصل تیم بعد از شکست از سپاهان 

ســرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان خطاب به برخی از افراد گفت: برای 
دوستان به ظاهر نگران، حتی روزی که گفتم مطمئن باشید به جام جهانی 
می رویم، گفتند کتبا بنویســید. حالا هم می گویم اگر تدارک درستی داشته 

باشیم، حتما یکی از تیم های شگفتی ساز جام جهانی خواهیم بود.
تیم ملی فوتبال نوجوانان با هدایت حسین عبدی موفق به کسب سهمیه 
جام جهانی زیر 1۷ سال فوتبال شد و تا چند ماه دیگر باید در این مسابقات 

که بهترین تیم های دنیا در آن حضور دارند، آماده شود.

 جزو بهترین های آسیا بودیم
حســین عبدی در گفت وگو با ایســنا، درباره عملکرد تیم ملی نوجوانان 
در جام ملت های آســیا اظهار کرد: مســابقات در ســطح بالایی بود و همه 
مسلح بودند. همه 16 تیم آمده بودند که در جام جهانی شرکت کنند. همه 
کادر و عواملشــان می خواســتند به چهار تیم صعود کنند و به جام جهانی 
 برونــد. چهار تیمی که به جام جهانی رفتنــد، بهترین تیم ها بودند و ما هم

 جزو آن ها بودیم.

 با کدام ساختار ژاپن را شکست دهیم؟
او درباره انتقادات نســبت به شکســت ایران مقابل ژاپن در مرحله نیمه 
نهایی بیان کرد: هر چقدر بکارید همانقدر درو می کنید. مگر آکادمی هایمان 
درست است؟ با کدام ساختار انتظار دارند ژاپن را شکست دهیم؟ چند تا از 
آکادمی های ما مجوز حرفه ای دارند؟ ژاپن سال های زیادی است که در بحث 
تیم های ملی پایه کار می کند. در والیبال و کشتی هم همینطور جلو می روند. 
با برنامه جلو رفتن چنین دستاوردهایی را هم دارد. ما شش ماه پیش همین 
تیم را شکســت داده بودیم و به هر حال در این بازی هم خیلی خوب بازی 
کردیم. ژاپن بیش از اینکه بخواهد به برد فکر کند، به کنترل بازی فکر می کرد 

و بچه های ما نمایش قابل قبولی داشتند.
ســرمربی تیم ملی نوجوانان اضافه کرد: چند گل می توانستیم بزنیم اما 
نزدیم. حتــی داور یک پنالتی هم گرفت اما داور خط به داور اطلاعات غلط 
داد و من به این دلیل خیلی ناراحت شدم. قبل از این که خطای هند بازیکن 
ما اتفاق بی افتد، بازیکن ژاپن روی بازیکن ما خطا کرد و داور این مساله را در 
نظر نگرفت و پنالتی ما را لغو کرد. حتی یک تک به تک خوب و چند ضربه 
خوب داشــتیم. در کل بحث این است که با این امکانات و شرایط توانستیم 
یکی از بهترین تیم های آسیا باشیم. این بسیار باعث افتخار من است که تمام 

تلاشمان را برای آینده انجام دادیم.
او ادامه داد: اگر تدارک بهتری داشــته باشــیم، در جام جهانی می توانیم 
حتی از ژاپن هم خیلی بهتر کار کنیم. کسانی که کارشناس هستند، متوجه 
خواهند بود تیم ما چه عملکردی داشــت اما در بحث های عادی هر کســی 
دوست دارد تیم ملی نتیجه بگیرد و باید نسبت به آن بتوانیم تدارک بهتری 
ببینیم. تیم های دیگر که در این رقابت ها حاضر شدند، در هشت ماه گذشته 

دور دنیا را طی کرده بودند تا آماده شوند و وضعیتشان خیلی بهتر از ما بود. 
وقتی حمایت بهتری داشته باشید، نتایج بهتری هم کسب می کنید. این جزو 

مولفه های کارمان است.

 وعده عبدی برای دوســتان به ظاهر نگران: شگفتی ساز جام 
جهانی می شویم!

عبدی درباره برنامه ریزی فدراســیون برای جــام جهانی نوجوانان گفت: 
دیروز جلسه خیلی خوبی با فدراسیون داشتیم و امیدوارم تمام امکانات لازم 
را در اختیار ما بگذارند. باید در ســه ماه منتهی به جام جهانی برنامه ریزی 
خوبی داشته باشیم و بازی های دوستانه خوب برگزار کنیم. اگر این اتفاق رخ 
دهد، نتیجه خوبی خواهیم گرفت. اردو و بازی دوســتانه در دستور کار است 

و امیدوارم این اتفاق بیفتد.

 پیام عبدی برای دوستان به ظاهر نگران
او همچنین گفت: برای دوســتان به ظاهــر نگران، حتی روزی که گفتم 
مطمئن باشــید به جام جهانــی می رویم، گفتند کتبا بنویســید. حالا هم 
می گویم اگر تدارک درستی داشته باشیم، حتما یکی از تیم های شگفتی ساز 

جام جهانی خواهیم بود.
ســرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان درباره کیفیت بازیکنانش در مقایسه 
با بازیکنان تیم ملی نوجوانان در جام جهانی ۲01۷ گفت: نباید بازیکنان را 
با هم مقایســه کنیم. نســل ها تغییر می کنند و آن نسل باتوجه به تغییرات 
گذشــته در جام جهانی به هم رســیدند. هر بازیکنــی در جایگاه خودش از 
نظر فردی ممکن اســت نابغه باشــد اما نوع پیشرفت خیلی مهم است. باید 
 ببینیم پیشــرفت حاصل می شــود یا خیر. اگر پیشرفتی صورت نگیرد، یک

 جای کار قطعا می لنگد.

تیم ملی والیبال ایران با اتمام هفته سوم رقابت های لیگ ملت های والیبال با 
ثبت 10 باخت و کسب تنها دو پیروزی در جایگاه چهاردهم جدول قرار گرفت 

و به کار خود پایان داد.
تیم ملی والیبال ایران در پایان مرحله مقدماتی لیگ ملت های والیبال ۲0۲3 
با 10 باخت، دو برد و کسب 11 امتیاز در جایگاه چهاردهم قرار گرفت. شاگردان 
بهروز عطایی در این دوره از مسابقات نه تنها از صعود به مرحله نهایی بازماندند 

بلکه نسبت به دوره های پیشین عملکرد بسیار ضعیفی ارائه دادند.
ایران در لیگ ملت ها تاکنون در چهار دوره شرکت کرده که در سال ۲01۸ 
به مقام دهم، در ســال ۲01۹ به مقام پنجم، در سال ۲0۲1 به مقام دوازدهم 
و در سال ۲0۲۲ به مقام هفتم رسید اما در این دوره با قرار گرفتن در جایگاه 

چهاردهم چندین پله سقوط کرد.
شاگردان عطایی در هفته اول رقابت ها با تیم های ژاپن، لهستان، چین، اسلوونی 
رقابت کردند. سامورایی ها در اولین گام میزبان ملی پوشان ایران بودند. رقیب 
دیرینه و سنتی بلندقامتان ایران مدت هاست به یکی از مدعیان در والیبال جهان 
بدل شده و از سال هایی که مقابل ایران شکست می خورد فاصله زیادی گرفته 
است. تیم ایران طبق بدعت عجیبی که در والیبال ایران وجود دارد، شروع خوبی 

در این تورنمنت نداشت و با نتیجه 3 بر صفر مغلوب ژاپنی ها شد.
دومین دیدار ایران مقابل لهستان مدعی بود؛ یکی دیگر از تیم های قدرتمند 

دنیا که با قرار گرفتن در جایگاه نخست رنکینگ جهانی نشان می دهد به هیچ 
عنوان حریف دســت و پا بسته ای نیست. شــاگردان عطایی مقابل لهستان با 
نتیجه 3 بر ۲ شکست خوردند. آن ها در ست دوم و سوم عملکرد فوق العاده ای 
داشــتند اما در ادامه مقابل این حریف مدعی کم آوردند و این دیدار پنج ست 
را واگذار کردند. اگرچه تیم ملی مقابل لهستان نتیجه را واگذار کرد اما نمایش 
قابل قبول در ســت دوم و ســوم اهالی والیبال را امیدوار به مسابقات پیش رو 

کرده بود؛ اتفاقی که به واقعیت بدل نشد.

ســومین دیدار تیم ملی مقابل چین بود؛ یکی از رقبای آسیایی ایران که از 
قبل هم قابل پیش بینی بود که تیم ملی مقابل چین برنده میدان خواهد بود؛ 
با این حال چینی ها توانستند یک ست از ملی پوشان ایران بگیرند اما در نهایت 

این دیدار با نتیجه 3 بر یک به سود ایران به پایان رسید.
چهارمین دیدار هفته اول رقابت ها مقابل اسلوونی بود؛ تیمی که موفق شد 
ایران را با نتیجه 3 بر صفر شکست دهد. بدین ترتیب تیم ملی والیبال ایران در 
هفته نخست لیگ ملت ها سه ناکامی برابر ژاپن، لهستان و اسلوونی تجربه کرد 
و با پیروزی مقابل چین و کسب چهار امتیاز به کار خود در این هفته پایان داد.

هفتــه دوم رقابت های لیگ ملت ها به میزبانی روتــردام هلند و اورلئان در 
فرانسه پیگیری شد. اعضای تیم ملی ایران پس از پایان هفته اول به کشورمان 
بازگشتند و پس از چند روز راهی کشور هلند شدند و به مصاف تیم های آلمان، 
ایتالیا، آمریکا و هلند رفتند.شاگردان عطایی هفته دوم این رقابت ها را با برد 3 
بر صفر مقابل آلمان شروع کردند. پیروزی برابر آلمان هواداران والیبال را امیدوار 
کرد که دوباره تیم ملی به روزهای اوج خود برگشته، هر چند که اهالی والیبال 

معتقد بودند تیم آلمان حریفی نبود که بتوان عیار تیم ملی را با آن سنجید.
در دومین بــازی، بلندقامتان ایران مقابل ایتالیا به میدان رفتند؛ تیمی که 
بــا همه ســتاره های خود به میدان آمده بود و در نهایــت 3 بر صفر ایران را با 

شکست بدرقه کرد.

شگفتی ساز جام جهانی می شویم

شکستهای متعدد و سقوط چندپله ای والیبال ایران

از قهرمانی دور شد و کمتر کسی فکر می کرد پرسپولیس قهرمان لیگ 
شود. چه اتفاقی رخ داد که شما قهرمان شدید؟

در هر صورت در بخشــی از فصل تیم ها بنا بر دلایل مختلف دچار فراز و 
نشیب می شوند. باید بگویم ما از روز اول برای رقم زدن یک فصل شگفت انگیز 
برای هواداران هم قســم شدیم. همه ما به خوبی از ظرفیت های که داشتیم 
آگاه بودیم و قسم خوردیم تا رسیدن به عنوان قهرمانی تسلیم نشویم. اکنون 
خیلی خوشــحال هستم که توانستیم به هدفی که با هم معین کرده بودیم، 

برسیم و قهرمان ایران شویم.

 نظر شما در مورد هواداران پرسپولیس چیست ؟
هواداران پرســپولیس فوق العاده هســتند. نقش آنها در این موفقیت ها 
انکارناپذیر است. در بدترین شرایط در روزهایی که تیم نتیجه نمی گرفت، آنها 
از ما حمایت کردند. هواداران در روزهایی هم که اجازه حضور در ورزشگاه ها را 
نداشتند، در شبکه های اجتماعی همواره ما را حمایت کردند و اگر نبودند این 
قهرمانی ها به دست نمی آمد. آنها همانند یک ارتش در روزهایی که کار برای 
ما سخت شده بود به کمک ما آمدند. جا دارد از این ارتش سرخ تشکر کنم.

 ستاره پرسپولیس در فصلی که گذشت که بود ؟
ما بازیکنان خوب و متعهدی داریم و آرزوی هر تیمی  است که آنها را در 
اختیار داشته باشند. نقش همه بازیکنان در لحظات مختلف مهم بود و نمی شود 
یک نفر را به عنوان ستاره تیم معرفی کرد. زمانی که شما می خواهید قهرمان 
شوید، نمی توانید فقط چند بازیکن خوب داشته باشید بلکه تمامی آنها باید 
ستاره باشــند. از طرفی نیز ارتباط بین بازیکنان و کادرفنی بسیار خوب بود 
و ما همیشــه به یکدیگر اعتقاد داشتیم. این موضوع نقش تعیین کننده ای در 

قهرمانی پرسپولیس داشت.

 پیروزی در شهرآورد پایتخت برابر استقلال در لیگ برتر و جام 
حذفی، نقش بســزایی در قهرمانی های پرسپولیس داشت، جو این 

بازی را چطور دیدید؟
شــهرآورد یک بازی متفاوت است. این بازی فراتر از هر دیداری در ایران 
بود. من می توانم حساسیت بازی استقلال و پرسپولیس را با دربی های بزرگ 
دنیا مقایســه کنم و آن را در بین یکی از حساس ترین بازی ها فوتبال جهان 
قرار دهم. جو دو دربی پایانی بی نظیر و باورنکردنی بود. هواداران انرژی فوق 
العاده ای را از روی سکوها به ما نشان دادند و همین موضوع کمک کرد تا ما 
در این دو بازی حســاس به برتری دست پیدا کنیم و در پایان این ما باشیم 

که در رقابت با استقلال به قهرمانی می رسیم.

 متاسفانه بعد از دبل قهرمانی پرسپولیس، برخی از اعضای باشگاه 
استقلال حرف های را مطرح کردند تا قهرمانی های پرسپولیس را زیر 

سوال ببرند. نظر شما چیست؟
متاســفانه این نوع رفتارها در برخی از کشــورها رخ می دهد. به نظر من 
بازیکنان و مربیان هر حرفی دارند باید در زمین با تکنیک و عملکرد خود نشان 
دهند. رقابت در مستطیل سبز است و بعد از پایان بازی اگر نتیجه مطلوب خود 
را نگرفتید، این نشان از کم کاری شماست و هر حرف دیگری جز پذیرش ضعف 
خود بهانه جویی خواهد بود. زبان فوتبال این اســت و نتیجه ای که می گیرید 
نشانگر عملکرد شماست. چیزی که مشخص شده قهرمانی پرسپولیس در لیگ 

برتر و جام حذفی است و ما قهرمان ایران هستیم.

 برنامه شما برای فصل جدید چیست ؟
خوشــحال هستم که یک فصل دیگر در ایران و پرسپولیس هستم. ما در 
این فصل به عنوان قهرمان ایران در لیگ قهرمانان آســیا حضور داریم و بعد 
از ۲ بار حضور پرسپولیس در فینال لیگ قهرمانان، حالا باید به فکر قهرمانی 
باشــیم. از طرفی نیز ما در این فصل از رقابت های فوتبال ایران مدافع عنوان 
قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی هستیم و حفظ این عنوان کار به مراتب 
ســخت تری نسبت به قهرمان اســت و همین موضوع باعث می شود تیم ها با 
انگیزه بالایی برابر ما به میدان بیایند. امیدوار هستم با اتحاد و حمایت هواداران 

قهرمانی های خود را تکرار کنیم.
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گرچه شاخص های نفتی در هفته ی گذشته به بالاترین 
رقم خود از ماه مه رسیدند، اما امروز در معاملات آسیایی 

با کاهش روبرو شدند.
 به نقل از رویترز، بهای نفت در معاملات آسیایی روز 
دوشــنبه کاهش یافت، معاملات آتی نفت برنت با 51 
سنت یا 0.7 درصد کاهش به 77.96 دلار در هر بشکه 
رسید و نفت خام وست تگزاس اینترمدیت آمریکا نیز با 
52 ســنت یا 0.7 درصد کاهش، سطح 73.34 دلار در 

هر بشکه را ثبت کرد.
اگرچه نفت در مســیر نزولی قرار گرفت، اما انتظار 
می رود کاهش عرضه ی نفت خام از ســوی عربســتان 

سعودی و روسیه، ضرر را محدود کند.
با بررسی نوسانات در روزهای اخیر می توان دریافت 
که شــاخص های نفت با افزایش بیش از 4 درصدی در 
هفته ی گذشته، به بالاترین رقم خود از ماه می رسیدند، 
در واقع، در پی اعلام تعهد کاهش عرضه ی عربســتان 
سعودی و روسیه به عنوان بزرگترین صادرکنندگان نفت 
جهان در ماه اوت، این شــاخص ها برای دومین هفته ی 

متوالی افزایش یافتند.
در همین راســتا، عربستان سعودی کاهش تولید 1 
میلیون بشــکه ای خود را تا ماه اوت تمدید خواهد کرد 
و روسیه نیز به کاهش صادرات نفت خام خود به میزان 

500 هزار بشکه در روز اقدام خواهد کرد.
بنا به اظهار یک منبع دولتی به رویترز در روز جمعه، 
روسیه به منظور تامین تقاضای داخلی، به جای کاهش 
تولید، از نفت خام برای تولید ســوخت بیشتر استفاده 

خواهد کرد.
آنچه مسلم است سرمایه گذاران ترجیح می دهند پیش 
از انتشار داده های اقتصادی تازه از مصرف کنندگان اصلی 
ایالات متحده و چین در این هفته، محتاطانه گام بردارند.

در همین راستا تینا تنگ، تحلیلگر سی ام سی مارکتز 
نیز به موضع محتاطانه ی معامله گران نفت، پیش از انتشار 
شاخص CPI ایالات متحده و داده های اقتصادی چین در 

اواخر این هفته اشاره کرد.
وی همچنین به امکان افزایش مجدد بهای نفت پس 
از اعلام برنامه ی اوپک پلاس برای کاهش بیشتر عرضه، 

خاطرنشان کرد.
در حــوزه ی گزارش های کلیــدی، داده های دولتی 
در روز دوشــنبه از یک ســو به کندشدن شتاب بهبود 
اقتصــادی در دومین اقتصاد بزرگ جهان اشــاره کرد، 
و از ســوی دیگر، کاهش قیمت درب کارخانه ی چین 
 در ماه ژوئن با ســرعتی بی سابقه در بیش از هفت سال 

گذشته را منعکس کرد.
موکش ساهدف، رئیس بخش تجارت نفت در ریستاد 
انــرژی، وجود رکود اقتصادی در چین را عاملی قلمداد 
کرد که بر عدم اطمینان حاکم بر بازار نفت افزوده است.

به علاوه، گزارش بیکر هیوز در روز جمعه حاکی از آن 
است که تعداد سکوهای نفتی ایالات متحده در هفته ی 
گذشته با پنج کاهش به 540 رسید که پایین ترین میزان 

از آوریل 2022 تلقی می شود.
گفتنی است که بی ثباتی کنونی بازار بیشتر حاصل 
تقابل دو عامل کلیدی است که تعادل بازار نفت را تحت 
تأثیر قرار می دهد؛ یکی ترس از کنترل تقاضا توســط 
اقتصادهای غربی و دیگری، اســتراتژی های اعمال شده 
توســط اوپک که برای کنترل عرضه مورد استفاده قرار 

می گیرد.
تحلیلگران جی پی مورگان در یادداشتی ضمن اشاره 
به تطابق عرضــه ی غیراوپک پلاس با تقاضای جهانی، 
خاطرنشــان کردند که اوپک پلاس در کنار کاهش های 
اعلام شــده، باید در نیمه ی دوم سال، کاهش خود را تا 
700 هزار بشــکه ی دیگر در روز، و البته تا سال 2024 

تمدید کند.
اما در حوزه ی گزارش های کلیدی در ایالات متحده، 
داده های روز جمعه بر رشــد قوی دستمزدها و کاهش 
جزئی نرخ بیکاری در این هفته اشاره داشت که این امر 
به نوبه ی خود، احتمالاً فدرال رزرو را در مسیر افزایش 

نرخ بهره در نشست آتی جولای نگه می دارد.
و اما بنا بر اعلام کمیسیون معاملات آتی کالای ایالات 
متحده )CFTC( در روز جمعه، مدیران پول، معاملات آتی 
و اختیار معامله، قراردادهای خود را در هفته ی منتهی به 

3 جولای افزایش دادند.
تونی سایکامور، تحلیلگر IG ابراز داشت: »شکست پایدار 
برای قیمت های WTI بالای 75 دلار احتمالاً باعث می شود 
که این شاخص، بالاترین محدوده ی هشت ماهه 64 تا 

84 دلاری خود را آزمایش کند.«

ایلان ماســک با جملاتی نظیــر »من فکر 
می کنم افراد بســیار باهوش و با اســتعدادی 
در چین وجــود دارند.« و »پیش بینی من این 
اســت که چین قابلیت هوش مصنوعی بسیار 
قدرتمنــدی خواهد داشــت.« بــه تمجید از 
قابلیت ها و برنامه های توســعه هوش مصنوعی 

در چین پرداخت.
 به نقل از سی ان بی سی، ایلان ماسک معتقد 
است که چین در زمینه توسعه هوش مصنوعی 
در موقعیت قدرتمندی قرار دارد و این کشور در 

هر کاری که بخواهد، عالی خواهد بود.
ماســک دارای منافع تجاری قابل توجهی 
در چین اســت، به طوری که تسلا خودروهای 
الکتریکــی خود را در آنجا می فروشــد و یک 

کارخانه بزرگ در شانگهای دارد.
ایــلان ماســک در ســخنانی ویدیویی در 
کنفرانس جهانی هوش مصنوعی که در شانگهای 
برگزار می شــود، به اظهار نظــر پرداخت و به 
تمجید از جنبه هــای خاصی از دومین اقتصاد 

بزرگ جهان پرداخت.
وی گفــت: من فکر می کنــم تعداد زیادی 
از افراد بســیار باهوش و با اســتعداد در چین 
وجود دارند. من همیشــه یک تحسین کننده 
فوق العاده اســتعداد و انگیــزه ای که در چین 

وجود دارد، بوده ام.
وی افــزود: بنابراین مــن فکر می کنم واقعاً 
چین در هــر کاری که نیت کند، عالی خواهد 
بــود. بنابراین من فکر می کنــم چین قابلیت 
هوش مصنوعی بسیار قدرتمندی خواهد داشت. 

پیش بینی من این است.
همانطور که اشاره شد، ایلان ماسک منافع 
تجــاری قابل توجهی در چیــن دارد، چرا که 
به عنوان مثال شــرکت خودروســازی تســلا 
خودروهای برقی خود را در این کشور می فروشد 

و یک کارخانه بزرگ در شانگهای دارد.
ماسک در گذشــته خودروسازان چینی را 
ستایش کرده و آنها را با لقب »رقابتی ترین در 
جهان« توصیف کرده اســت. او زمانی در سال 

2020 گفت: به نظر من، چین می ترکاند.
اظهارات اخیر ماسک در حالی بیان شده است 
که تنشــی در پس زمینه میان ایالات متحده و 

چین بر سر فناوری به راه افتاده است.
واشنگتن در ســال 2022 محدودیت های 
گسترده ای برای صادرات تراشه های کلیدی و 
تجهیزات نیمه رسانا به چین وضع کرد. این اقدام 
می تواند تلاش های پکن را برای تقویت صنعت 
داخلی خود در یک فناوری حیاتی متوقف کند. 
اما تحلیلگران صنعت بر این باورند که سازندگان 
تراشــه چینی با وجود تلاش های واشــنگتن 
برای قطع ارتباط با این کشــور، همچنان نیمه 
رساناهای پیشرفته خود را توسعه خواهند داد.

دانشــمندان دریافته انــد که یــک دمای 
بالای بحرانــی)UCT( بین 40 تــا 50 درجه 
سانتی گراد برای انسان وجود دارد که فراتر از 
آن، مصرف انــرژی متابولیک افزایش می یابد. 
ایــن پژوهش نه تنها چگونگــی واکنش بدن 
انســان به دمای بالا را روشــن می کند، بلکه 
پیامدهایی بــرای بخش های مختلف از جمله 
 محیط های کاری، ورزشی، پزشکی و سفرهای

 بین المللی نیز دارد.
 به نقل از اس دی، تحقیقات در حال انجام 
توســط پروفســور لوئیس هالزی و گروهش 
در دانشــگاه روهمپتــون)Roehampton( در 
بریتانیا مشــخص کرده اســت که یک دمای 
بالای بحرانی)UCT( برای انســان وجود دارد 
و احتمــالاً بین 40 درجه ســانتی گراد )104 
درجه فارنهایــت( تا 50 درجه ســانتی گراد 
اکنــون  اســت.  فارنهایــت(  درجــه   122(
 تحقیقات بیشــتری برای توضیح این افزایش 
مصــرف انرژی متابولیــک در دماهای بالا در 

حال انجام است.

هوش مصنوعی چین 
قدرتمند خواهد شد

بازار نفت، نزولی شد

دمای بحرانی برای انسان 
چند درجه است؟

در  طلایی  نکتــه   10
تغذیــه بیماران دیابتی

به گفتۀ رییس گروه 
تغذیه و دارویی معاونت 
بهداشت،  »رژیم غذایی 
هر بیمار در مرحله دیابت 
یا پیش دیابت با توجه به 
شرایط وی و بیماری های 
همراهش تعیین می شود، 
در این شرایط بهتر است 
بیماران دیابتی برای 
دریافت برنامه غذایی و 
مشاوره تغذیه به مراکز 
خدمات جامع سلامت 
مراجعه کنند.« در این 
اینفوگرافیک 10 نکته 
طلایی در تعذیه بیماران 
دیابتی را به توصیۀ فرشته 
فزونی مشاهده می کنید.

  اینفوگرافیک

مجوزهای لازم برای واردات سوزوکی جیمنی به ایران 
صادر شــده اســت. این خودروی معــروف ژاپنی، یکی از 
ارزان ترین مدل های دو دیفرانیسل دارای قابلیت های آفرود 

محسوب می شود.
خودروسازی سوزوکی در ایران با گرند ویتارا به شهرت 
رسید و برای مدتی طولانی توسط ایران خودرو مونتاژ شد. 
در بازار جهانی، سوزوکی به عنوان برند سازنده ی مدل های 
اقتصادی شــناخته می شــود که البته کیفیت نزدیک به 

برندهای طراز اول ژاپنی را ارائه می دهد.
صنایع ســوزوکی از ســال 1937 خودروسازی را آغاز 
کردند؛ اما با شــروع جنگ جهانــی دوم، مجبور به توقف 
تولید شدند. اوایل دهه ی 50 میلادی، سوزوکی برای ساخت 
دوچرخه های موتوردار ارزان قیمت تلاش کرد و موفق شد با 
این سری محصولات به اقتصاد جنگ زده ی ژاپن کمک کند. 
تا ســال 1970، سوزوکی به یکی از بزرگ ترین سازندگان 
موتورسیکلت دنیا تبدیل شد و سرمایه گذاری بر خودروسازی 

را از سر گرفت.
امروزه ســوزوکی بــا فروش ســالانه 4 میلیون خودرو 
کــه عمدتا در ژاپن و هند و چین مونتاژ می شــوند؛ یکی 
از مهم ترین برندهای خودروســاز ژاپن محسوب می شود. 
همچنین، فروش سالانه ی موتورســیکلت های سوزوکی، 
حدود 15 میلیون دستگاه است. شرکت ماروتی سوزوکی 
هند، هم اکنون بیشــترین تعداد خودرو با برند سوزوکی را 
تولید می کند. پرفروش ترین خودروهای سوزوکی در جهان، 

بالنو )Baleno( و سوئیفت تولید هند هستند.
جیمنی )Jimny( از ســال 1970 توسط سوزوکی تولید 
می شود. تا امروز، حدود 4 میلیون جیمنی با نام های مختلف 
شــامل سامورایی، سانتانا و فوکس در سراسر دنیا فروخته 
شــده است. نسل چهارم هم اکنون با دو نوع بدنه ی 3 در و 
5در توســط کارخانه های ژاپن و هند، مونتاژ می شود. این 

خودرو برای تمام کشــورهای جهان، جیمنی  یا جیمنی 
سیرا نام دارد.

نسل چهارم جیمنی باوجود ابعاد کوچک، شباهت زیادی 
به جیپ رانگلر و مرســدس G کلاس دارد. این مدل عمدتا 
به صورت 3در تولید شــده و نسخه ی 5در برای کشورهای 
مختلف، کم  یاب تر است. رینگ 15 اینچ هم تقریبا عضو ثابت 

انواع جیمنی محسوب می شود.
چراغ های دایره ای و جلوپنجره ی ســیاه رنگ، مهم ترین 
المــان  طراحــی جیمنــی هســتند. حفره هــای 6 گانه 
مستطیل شکل و ادوات پلاستیکی سپر نیز، در تمام مدل های 
جیمنی دیده می شوند. بخش بزرگی از قاب گلگیرها و آینه 
بغل هم، با پلاستیک سیاه ساخته شده  است. با هدف بهبود 
ظاهری و هماهنگی با دیگر اجزا، سقف جیمنی معمولا به 

رنگ سیاه ارائه می شود.
از نمای جانبی و پشــت، جیمنی نسل چهارم بیشتر از 
مدل های قبل، الگو گرفته از مرسدس G کلاس است. چرخ 
زاپــاس، روی درپوش صندوق نصب شــده و طبیعتا، این 
قسمت به صورت جانبی، باز یا بسته می شود. در مقایسه با 
نسل های قبل، نمای پشت جیمنی امروزی حالت ساده  دارد 
و به عنوان خودرویی با کاربری طبیعت گردی، عامه پسندتر 
به نظر می رسد.در مجموع، نمی توان سوزوکی جیمنی را یک 
شاسی بلند جذاب و زیبا برای تمام اقشار جامعه توصیف کرد. 
این محصول، خودرویی اقتصادی با انبوه ادوات پلاستیکی 
است که ابعاد مناسب برای شهرهای پرترافیک و مسیرهای 
آفرود ســاده را فراهم می کند. جیمنی سه در 2023، طول 
3.550 میلی متر، عرض 1.645  میلی متر، ارتفاع ســقف 

1.720 میلی متر و فاصله محوری 2.250  میلی متر دارد.
حس یک خودروی اســپرت به خوبی در اتاق جیمنی  
احساس می شود. هرچند که ادوات پلاستیکی ارزان قیمت، 
تقریبا تمام ســطح داشبورد و تودری ها را فرا گرفته اما در 

کلاس شاســی بلندهای کوچک اقتصادی، طراحی داخلی 
جیمنی دارای نکات مثبت است.

فرم دایــره ای، برای فرمان، خروجی های هوا، کلیدهای 
گردان و پنل دور موتور دیده می شــود. نمایشــگر لمسی 
7 اینچ، مخصوص مدل های آپشــنال است و صندلی ها نیز 
در نســخه ی استاندارد، فاقد چرم یا تزئینات هستند. برای 
سرنشینان عقب در نسخه ی سه در، صندلی های کم حجم 
و تخته ای استفاده شده است که همراه با ادوات پلاستیک 
داخل اتاق، حس یک خودروی ارزان قیمت با فضای دلگیر 
ارائه می دهد.جیمنی خودروی جاداری نیست و به زحمت 
برای سرنشــینان بلندقد در ردیف جلو مناسب است. برای 
نشستن روی صندلی های عقب مدل سه در، علاوه بر سختی 
ورود و خروج، فضای کافی فراهم نیســت. به همین دلیل، 
نمی توان سوزوکی جیمنی را خودرویی خانوادگی و ایده ال 
برای ســفرهای 4نفره توصیف کرد. حتی نســخه ی 5 در، 
فقط 211 لیتر صندوق بار دارد و به همین دلیل، نسخه ی 
دودر دو صندلــی با هدف افزایــش صندوق به 830 لیتر، 
تولید شده اســت.در ژاپن، جیمنی با موتور 650 سی سی 
توربوشــارژ عرضه می شود ولی برای بازار جهانی )جیمنی 
سیرا( پیشــرانه ی 5/1 لیتر تنفس طبیعی متداول است. 
گیربکس دستی 5 سرعته و اتوماتیک 4 سرعته در مدل های 
مختلف جیمنی وجود دارد؛ اما سیستم دو دیفرانسیل و دنده 

کمکی، آپشن  ثابت برای جیمنی بازار اروپا است.
قدرت 102 اسب بخار و گشتاور 130 نیوتن متر، جیمنی 
1100 کیلوگرمی را در زمان 15 تا 16 ثانیه به سرعت صد 
کیلومتر برساعت می رســد. میانگین مصرف سوخت این 
خودرو، 6 تا 7  لیتر در صد کیلومتر است و نهایت سرعت 
140 کیلومتر برساعت فراهم می کند. باک جیمنی، 40 لیتر 
بنزین می گیرد و هنگام سفر در مسیر 400 تا 500 کیلومتر، 

نیازمند سوخت گیری است.

سوزوکی جیمنی 
در ایران

امام صادق علیه السلام :
چهار هزار فرشته، نزد قبر حسین 
علیه السلام،... تا روز قیامت بر او 

می گِریند... زائری به زیارت حسین 
علیه السلام نمی آید، جز آن که 

فرشتگان به استقبالش می روند، 
و زائری خداحافظی نمی کند، جز 
آن که بدرقه اش می کنند و بیمار 

نمی شود، مگر آن که عیادتش 
می کنند و نمی میرد، جز آن که بر 

جنازه اش نماز می خوانند و پس از 
مرگش برای او آمرزش می طلبند.

الکافی : ج 4 ص 581 ح 7
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